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В 90% от случаите фирмите, предлагащи бързи кредити, използват не-
лоялни търговски практики и нарушават закона. Начисляват наказателни 
лихви и други нерегламентирани плащания.

Йордан тодоров:
иде краят на феодалния 
модел на управление 
в кюстендил

ОбетОваната 
земя

онфликтът между Палестина 
и израел е от толкова години, че 
е станал ежедневие. Ако трябва 
да бъдем точни - от 1948 г., кога-
то държавата израел е създадена 
с резолюция на ООн. но думите 
на премиера Бенямин нетаняху, 
че страната му е във война стрес-
на световната общност. странно 
как повечето държави се оказаха 
съпричастни с тел Авив. Още по-
странно е, че въпросните (с малки 
изключения) са проамерикански 
настроени. Палестинците “са лоши-
те”, “Хамас” са терористи, убийци 
и какви ли още не определения мо-
гат да бъдат прочетени. те не да-
ват ли също жертви? не умират ли 
хора и от тяхна страна? сАЩ вед-
нага предложиха военна помощ на 
нетаняху, както винаги жадни за 
проливане на кръв вместо за мирно 
решение на въпроса.

именно това ни навежда на ми-
сълта, че има нещо гнило. и отно-
во ставаме свидетели на нечувана 
жестокост, смърт на невинни и ма-
сови разрушения. 

нима никога няма да си вземем 
поука? Последният пример е война-
та между Русия и Украйна, където 
също се говори за окупирани тери-
тории, всеки ден има ракетни уда-
ри, стотици хиляди са принудени да 
напуснат домовете си, да загърбят 
живота си и да търсят ново място, 
където да започнат отначало или да 
се крият в бомбоубежища...

К

Таня ГлухчеВа

Стр. 8

Стр. 6

никога може
да не стигнем
богатите 
държави

корнелия нинова:
правителството 
е предателско,
време е за промяна

Протестиращите миньо-
ри и енергетици започнаха 
вчера подписка за започ-
ване на ефективни стачни 
действия. Решението беше 
взето на събрание на недо-
волните на автомагистрала 
“тракия”, която вече 11 дни 
е блокирана. Протестира-
щите не отстъпват и от Про-

хода на Републиката.
За подписката енерге-

тиците ще търсят широка 
подкрепа от своите колеги, 
които не са по блокадите в 
този момент.

Обсъжда се и възмож-
ността тази седмица, по вся-
ка вероятност в четвъртък, 
да се проведе национален 

протест на различни места в 
цялата страна. Целта е хора-
та, които подкрепят миньо-
рите, да могат да се включ-
ват в него.

До организирането на 
ефективна стачка миньори-
те са твърди в намерение-
то си да оставят затворени 
основните пътни артерии 

- автомагистрала “тракия”, 
Прохода на републиката 
и Подбалканския път при 
Гурково. 

Протестиращите ще из-
пратят отворено писмо до 
институциите, в което ще 
поставят срок за изтегляне 
на териториалните планове 
от европейската комисия.

В отворено писмо до властта енергетиците поставят 
срок за изтегляне на териториалните планове от ЕК

Снимка бта

в кадър

Броят на жертвите в Израел след нападението на хамас е превишил 700 души, а ранените са над 2000. Сред жертвите 
има и чужденци. Израелските сили са предприели въздушни удари по позиции Газа. Резервистите са свикани

театър „весел”

запОчна

сезОна

с награда

Стр. 16

зографски 
с гран при 
титлата 
по ски-скок

протестиращите миньори
готвят ефективна стачка
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промените в конституци-
ята са юридическа неграмот-
ност, политическа нищета и 
разграждат държавността, за-
яви лидерът на БСп корнелия 
нинова по време на дебатите 
за изменения на основния за-
кон. 

тя посочи, че по тях има 50 
отрицателни и нито едно поло-
жително становище. “отряза-
ха ви главите - и на съдебната 
реформа, и на авторите. про-
изнесоха осъдителна присъда 
преди да е влязъл обвиняем-
ия - нито една професионална 
гилдия, нито една колегия не 
каза добра дума за сътворено-
то от вас”, обърна се тя към 
управляващите. 

нинова нарече отказ от 

национален суверинитет на 
предложението хора с двойно 
гражданство да могат да зае-
мат висши държавни постове 
и нарече това посегателство 
върху националния интерес. 

тя коментира, че в предло-
женията за промяна продъл-
жава да стои промяната на на-
ционалния празник от 3 март 
на 24 май. нинова призова 
поне един от вносителите да 
каже, че между първо и второ 
четене ще го оттегли. “такива 
подсказки се чуха от Борисов. 
нека да каже, че национални-
ят празник няма да се пипа”, 
настоя нинова. 

“тръгнахте с голямата 
кошница да ограничите пра-
вомощията на служебното 

правителство, но приключ-
вате с празни ръце по темата. 
Истинското решение е в кон-
ституцията да бъде записано, 
че правомощията на служеб-
ния кабинет се определят със 
специален закон. И тогава да 
седнем и да обсъдим - докъде 
може служебният кабинет и 
откъде нататък да бъде огра-
ничен”, поиска нинова. 

две трети от професиона-
листите казват, че съдебната 
реформа не е работа на този 
парламент и че за промените 
се изисква велико народно 
събрание. С какви претенции 
на велики юристи тръгвате, 
че правите промени в кон-
ституцията, че целите правова 
държава и справедлив процес, 

а тръгвате с нарушаване на 
конституцията? кого лъже-
те? конституционна рефор-
ма на думи, а по същество 
- абсолютна юридическа без-
отговорност, която ще вкара 
и съдебната система, и струк-
турата на държавните инсти-
туции в допълнителен хаос”, 
попита нинова.

“досега правихте съдебна 
реформа и какъв е резултатът? 
кюлчетата и “Барселонагейт” 
на Бойко Борисов са закрити, 
делото на кирил петков за 
двойното гражданство е пре-
кратено. постигнахте целта - 
пералнята работи вече няколко 
месеца”, възмути се нинова.

в крайна сметка след 7 
часа дебати проектът за про-

мени в конституцията  на 
първо гласуване в пленарна-
та зала бе подкрепен от 161 
народни представители. про-
тив бяха 57 депутати, нямаше 
въздържали се. депутатите от 
“БСп за България” гласуваха 
против.

За да бъдат приети изме-
ненията са необходими 3/4 от 
гласовете на депутатите. но 
понеже те получават повече 
от две трети, проектът може 
да бъде предложен отново не 
по-рано от 2 месеца. Според 
конституцията, както и според 
приетите процедурни правила 
за промените в нея, проектът 
се  обсъжда и приема на три 
гласувания в различни дни. 
при последното разглежда-
не законопроектът се приема, 
ако за него са гласували не по-
малко от две трети от всички 
народни представители.

коалиция “БСп за България” откри предизборна-
та кампания в община “тунджа” в крумово - родното 
село на Георги Георгиев, кандидат за кмет на община-
та за шести мандат. Гост на събитието беше зам.-пред-
седателят на нС и на БСп кристиан вигенин, който 
изказа подкрепа на Георгиев та пГ на социалистите и 
от националния съвет на БСп.

Георги Георгиев е честен, достоен и мъдър човек и 
с натрупания си опит е кметът, от който “тунджа” има 
нужда, заяви вигенин. той изтъкна управленските ка-
чества на Георгиев и умението му да изгражда силни 
управленски екипи на което се дължат и успехите на 
общината.

“вече 5 мандата нося отговорност за съдбата на 
“тунджа” и за всеки неин гражданин. Уверявам ви, че 
това е велика отговорност и огромно доверие. превър-
нал съм работата си в основен смисъл и съдържание 
на моя живот”, заяви Георгиев. той подчерта, че моти-
вацията му да се кандидатира отново е, за да продъл-
жи разумното, последователно и възходящо развитие 
на общината с грижа за хората.  председателят на БСп 
в “тунджа” нели Славова подчерта важността на мно-
зинството в общинския съвет за успешното управле-
ние на кмета и призова всички да гласуват с номер 1 
на 20 октомври. 

основната ми битка 
ще бъде да превърна Ям-
бол д уютен за живеене 
град, заяви кандидатът 
за кмет на Ямбол от БСп  
д-р недялка петкова-вла-
хова пред с избиратели от 
периферните квартали на 
града. Жителите на кв. 
“Бенковски” и на кв. “д-р 
дончев”, поставиха пред 
нея проблеми с градския 

транспорт - нередовен, с 
неподдържани автобуси и 
транспортна схема, която  
не е удобна за гражданите 
и не е съобразена с техни-
те необходимости.

настоятелна молба 
за корекция на местата 
на автобусните спирки и 
поставяне на подходящи 
заслони за тях изразиха 
и група живущи в дом за 

стари хора.  
Хората се оплакват 

от лошото състояние на 
тревните площи и раз-
ораните междублокови 
пространства. тъй като в 
квартала няма полицей-
ско присъствие жителите 
му си осиновили две ку-
чета от местния приют и 
ги назначили за “охрана”. 
построили им дървена 

къщичка и всички заед-
но се грижат за тяхното 
изхранване. кражбите и 
набезите на апашите зна-
чително намалели.

д-р петкова-влахо-
ва и бъдещите общински 
съветници обещаха да 
отстояват предвиденото в 
тяхната програма поетап-
но индивидуално планово 
изграждане на перифер-
ните квартали в Ямбол и 
да променят и индивиду-
ализират техния облик.

“ние се борим срещу моде-
ла ГеРБ и ще го свалим в плов-
див, заяви кандидатът за кмет на 
пловдив от БСп арх. костадин 
палазов на среща с избиратели.

той изрази надежда, че плов-
дивчани ще проявят разум и ще 
осъзнаят, че БСп е единствената 
партия предлагаща социални ре-

шения. “на хората им омръзна от 
старите лица, които управляваха 
досега. Искат млади и позитив-
ни управленци. Аз съм архитект. 
това е съзидателна професия. 
надявам се, че ще можем да до-
принесем за подобряване живота 
на пловдивчани”, подчерта арх. 
палазов.

“БСп има декларация срещу 
сделките, които се извършват с 
пловдивския панаир. винаги сме 
искали държавния дял да се запа-
зи, за да може да бъде в интерес 
на всички граждани. Има доста 
натрупани проблеми с гребната 
база”, обобщи арх. палазов част 
от проблемите на пловдив.  

“важно е заплатите 
на непедагогическия пер-
сонал да бъдат вдигнати 
заедно с тези на учители-
те в детските градини. те 
също се грижат за децата 
ни, имат своите отговор-
ности и нужда от дос-
тойно заплащане. необ-
ходимо е на национално 
ниво тези решения да се 
преразгледат”, заяви кан-
дидатът за кмет на Русе от 
мк”БСп за България”” 
пенчо милков.

Заедно с кандидатите 
за общински съветници 
енчо енчев, емил Геор-
гиев и Биляна Иванова се 
срещнаха с представители 
на непедагогическия пер-
сонал на русенските дет-
ски градини.

милков разясни, че 
решенията за размера 
на възнагражденията им 
зависи от националната 
политика, но тези диспро-
порции могат да бъдат 
частично преодолени и с 

решение на общинския 
съвет. “така, както сме 
подкрепяли с общински 
средства различни учи-
лища и детски градини за 
ремонтни дейности извън 
техните бюджети, може да 
се предложи и целева под-
крепа за помощник-въз-
питателите, кухненските 
работници, хигиенистите 
и поддържащите техници, 
които остават ощетени”, 
каза милков. той насърчи 
присъстващите да излъчат 

свои представители, ко-
ито да поддържат връзка 
с местната власт и съв-
местно със синдикалните 
организации регулярно да 
поставят въпросите си.

Според енчо енчев 
стъпка към разрешаване 
на ситуацията е внасянето 
на предложението за раз-
глеждане от отрасловия 
съвет за тристранно съ-
трудничество в областта 
на училищното и предучи-
лищното образование.

Пенчо Милков:

Русе ще се бори за по-високи заплати 
на непедагогическия персонал

БСП:

Промените в Конституцията
разграждат държавността
Социалистите гласуваха против, предложенията на ПП-ДБ, ГЕРБ  
и ДПС не събраха 3/4 от гласовете и не бяха приети

Георги Георгиев се 
бори за шести мандат 
за кмет на „Тунджа“

Д-р неДялка Петкова-влахова:

Ще превърнем Ямбол в уютен град

арх. коСтаДин Палазов:

В Пловдив ще свалим модела „ГЕРБ“ 
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“Управлява ни предателско 
правителство. време е за про-
мяна и тя може да започне от 
общините и местна власт”, зая-
ви вчера лидерът на бСп кор-
нелия нинова при откриването 
на предизборната кампания на 
мк”бСп за българия” в пер-
ник. по думите й изборите се 
провеждат в тежка ситуация. 

“енергията от протестите 
през 2020 г. беше пропиляна 
и смяната на модела “герб” 
не се състоя. пп-дб върнаха 
на бял кон бойко борисов. пе-
ралната сработи. краят на това 
може да се сложи през местни-
те избори”, подчерта тя.

“внесохме вот на недове-
рие в сектор енергетика. пер-
ник е прако засегнат от него. 
пп-дб,герб и дпС слагат 
кръст на българската енерге-
тика, а от нея зависи ръста на 
цените. отказахме се от руския 
петрол. очаква ни инфлация 

и бедност. намалиха субси-
дията на малките земеделски 
производители, а я увеличиха 
на по-едрите. българия може 
да просперира, ако това пра-
вителство и това мнозинство 
си отиде по-скоро. Затова ни 
трябват повече представители 
в общините и местна власт”, 
категорична бе нинова.

“бСп остана единствената 
партия, която е алтернатива на 
сглобката. всички се прегър-
наха с борисов и станаха него-
ви сателити”, обясни тя.

“благодаря на всички, кои-
то са тук, защото сте изстрада-
ли нашата битка в перник. ние 
се разграничихме от закрива-
нето на културните учрежде-
ния в града и от увеличение-
то на данъците. Започнахме 
с кмет на бСп и завършваме 
този мандат в такъв на герб. 
дали пък това не минава през 
корупционната схема с водо-

провод за 20 млн.лв., който ни-
кога няма да тръгне?!. в докла-
да на Сметната палата пише, 
че в перник няма нито една 
законна обществена поръчка. 
ние искаме силни общини със 
силни социални политики, без 
кражби и с прозрачно харче-
не на данъците, със  сигурно 
здравеопазване. искаме да не 
се закриват училища и болни-
ци. искаме екологични норми 
и чист въздух, здрав и образо-
ване народ, който има работа 
и си изкарва парите с честен 
труд”, коментира нинова.

тя призова перничани да 
подкрепите кандидатите на 
мк”бСп за българия” с бю-
летина номер 71, които ще за-
щитят личния и обществени 
интерес на всеки един от пер-
ничани. “време е за решителни 
действия. трябват ни силни и 
честни хора в управлението на 
перник, които да осигурят по-

добър живот на неговите жи-
тели”, обърна нинова се към 
избирателите.

“можем да върнем индус-
триалната слава на перник, да 
привлечем инвестиции и раз-
крием нови работни места. Ще 
надграждаме социалната услу-
га за хората с увреждания, като 
им осигурим асистенти, които 
да се грижат за тях”, заяви кан-
дидатът за кмет кирил леонов. 
“инфаструктурата е лоша. пра-
вят се ремонти само в центъра, 
а в кварталите нещо не се пра-
ви. трябва да се извърши ре-
монт във всяко населено място 
поне веднъж в годината. има-
ме политики и за решаването 
на демографската криза. Хора-
та мигрират заради липсата на 
работни места, заради доброто 
заплащане и имат по-добри ус-
ловия за живеят. За 4 години 
нямаме нито една инвестиция. 
трябва да си оправим индус-

триалната зона, в която няма 
нито забито колче. няма кой да 
дойде да инвестира в една ли-
вада”, поясни той.

Според леонов трбява да се 
промени цялата концепция на 
управление на общината. тя се 
е превърнала в касичка и кога-
то свършат парите от данъци, 
се теглят заеми и се разпродава 
общинско имущество”, поясни 
той. леонов даде пример с при-
мер с общена троян, която е 
регистрирана като земеделски 
производител и зарежда дет-
ските си градини с екологично 
чисти продукция.

“теЦ-овете и мините не 
трябва да бъдат затваряни, 
а да бъдат модернизирани, а 
териториалните планове да 
бъдат предоговорени. така 
интересът на перник ще бъде 
защитен, работните места на 
над 2000 души”, категоричен 
е леонов. 

Стотици социалисти дойдоха в центъра 
на варна за откриването на предизборната 
кампания на бСп. “ние сме чисти хора, 
искаме да изчистим града от задкулисието, 
от корупционните практики и от това хо-
рата с прякори да дърпат конците в града 
ни. на това нещо трябва да се сложи край 
веднъж завинаги. първото нещо, което ще 
направим като влезем в управлението е да 
направим ревизия на всички договори на 
общината. Защото на варненци им писна 
да ги крадат”, заяви кандидатът за кмет на 
бСп павел раличков.

“като кандидат за общински съветник 
моите приоритети са грижа за хората, за 
децата, за възрастните, за хората с увреж-

дания. Ще работя варна отново да стане 
морската столица на българия”, заяви Зо-
рница василева, която е на трето място в 
листата за съветници.

Според организационния секретар 
на бСп борислав гуцанов, бСп може и 
трябва да промени облика на града. “при-
зовавам всички да подкрепят павел рали-
чков за кмет, защото той е чист човек, а на 
варна в момента е необходим чист човек 
за чиста варна. 10 години се нагледахме 
на кражби, грабежи, безобразия, преда-
телства. до кога варна ще търпи това? 
нека да го подкрепим с номер 1 на 29 
октомври. Защото бСп е номер 1, защото 
играем за победа!”, призова гуцанов.

С много настроени 
оптимизъм, в препълне-
ната зала на читалище 
“развитие” във враца 
“бСп за българия” от-
кри предизборната си 
кампания. 

гост на събитието 
беше зам.-председате-
лят на бСп и на пг на 
социалистите атанас 
Зафиров.

“винаги сме от-
стоявали интересите 
и правата на бедните 
и онеправданите. до-
казвали сме го и в нС 
и по места в местните 

парламенти. общин-
ската управа 4 години 
не направи нищо, за да 
извади враца от дъното 
като един от най-бедни-
те региони. 

време е за промяна! 
можем да я постигнем 
и вярвам, че иван ива-
нов е правилният човек, 
който да я осъществи”, 
заяви Зафиров.

програмата ни е на-
пълно със социална на-
соченост към младите, 
към хората в работоспо-
собна възраст и нашите 
възрастни съгражда-

ни, посочи кандидатът 
за кмет иван иванов. 
“нашите приоритети 
са безплатен транспорт 
и безплатно столово 
хранене за учениците, 
прекратяване на “Синя-
та зона”, привличане на 
инвеститори и създава-
не на благоприятна сре-
да за бизнеса. 

Ще се боря за разкри-
ване на здравни пункто-
ве във всички населени 
места. Ще осигурим де-
легиран бюджет за мал-
ките кметства”, заяви 
иванов. 

“БСП залага на доказани управленци като Григор Даулов, издигнат от 
Инициативен комитет, в битката за местния вот. Нашата сила е в това, че 
сме последователни в работата си за хората, можем винаги да застанем пред 
тях и да кажем какво сме свършили”, заяви в софийското село Чавдар зам.-
председателят на ПГ”БСП за България” Иван Ченчев.  “Социалистите тръгват 
мотивирани за победа на предстоящия вот на 29 октомври. БСП в Чавдар прие 
много млади хора в редиците си през последните месеци. Това е категоричен 
знак, че те я припознават като партията, която последователно предлага, 
провежда и отстоява политики в подкрепа на младите хора”, подчерта Ченчев.

Корнелия нинова:

Управлява ни предателско 
правителство, време е за промяна
Можем да върнем индустриалната слава на Перник, заяви кандидатът за кмет Кирил Леонов

Павел раличКов:

Посланието ни е: 
„Чисти хора за чист град”

Кандидатът за кмет 
Иван Иванов със силна 
социална програма за Враца
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Обява

ФИРМа ТЪРСИ Да НаЗНаЧИ ЕЛЕКТРОШЛОСЕР

Основни задължения:
 Изработва шлосерската част на калибрите и шаблони-

те;  извършва шлосерската обработка на точните измервател-
ни уреди

 Разчита конструктивни чертежи на инструменти, следи 
цялостния производствен процес

 Монтаж, демонтаж, ремонт на електрически инстала-
ции, машини и съоръжения

 Извършва подготовка на работното място, машините, 
съоръженията и инструментите за работа

Изисквания за заемане на длъжността:
1. Средно образование по специалността.
2. Опитът на предишна подобна позиция е предимство.
Други изисквания и предимства:
 Владеене на руски език – много добро ниво (писмено 

и говоримо)
 Познания по технически чертежи
 Способност за самостоятелна работа
 Комуникативност, ангажираност и работа в екип

 Само одобрените по документи кандидати ще бъдат по-
канени на интервю.

Тел. за връзка: 032/670-217
„ХМЦ“ аД - Пловдив

има риск България никога 
да не достигне богатите страни 
от еС. Само при амбициозни 
реформи имаме възможност за 
15 години да стигнем по-бога-
тите страни, но в противен слу-
чай това няма да стане дори до 
2050 г., се казва нова прогноза 
на Световната банка (СБ) за ре-
гиона на европа и Централна 
азия, в която има и специална 
част за нашата страна.

България се нуждае от 
амбициозни реформи за сти-
мулиране на икономическия 
растеж, за да може да достиг-
не средните нива на доходите 
в еС през следващите 15 годи-
ни, пише в анализа. “България 
трябва да реши своите инсти-
туционални и управленски 
слабости и да гарантира лоял-
на конкуренция за да повиши 
ефективността на фирмите и 
да разшири частния сектор. 
ако страната успее да пребо-
ри тези предизвикателства с 
амбициозна програма за ре-
форми, тя би могла да ускори 
икономическия си растеж до 
над 4% през периода до 2050 
г. при сценарий без реформи 

обаче, растежът може да се 
забави до 1,2% до средата на 
века”, посочват от СБ.

Страната остава най-бе-
дната държава от еС. през 
последното десетилетие доб-
лижаването на доходите до 
средното ниво за еС беше 
бавно, тъй като реформите за-
губиха инерция, а неблагопри-
ятните демографски тенден-
ции доведоха до бърз спад на 
трудоспособно население, по-
сочват от СБ. “въпреки значи-
телния напредък в намалява-
нето на бедността, равнището 
на бедност в България остава 
сред най-високите в еС, а не-
равенството на доходите е 
най-голямото. детската бед-
ност остава особено сериозен 
проблем, като 26% от децата 
са в риск от бедност. достъп-
ността на енергията също е 
предизвикателство, тъй като 
22,5% от домакинствата не 
могат да поддържат домовете 
си топли, което е най-високи-
ят дял в страните от еС. този 
дял нараства до 42,7% сред 
бедните домакинства”, пише в 
анализа.

Световната банка понижи 
прогнозата си за икономика-
та на България. през 2023 г. 
се очаква ръстът на икономи-
ката на страната да се забави 
значително - до 1,4%, в уни-
сон с тенденциите в еврозо-
ната. За следващата година 
очакваният ръст на Бвп е 
2,7%. новата прогнозата на 
СБ е понижена с 0,1% спря-
мо очакванията в предишния 
анализ от месец юни.

икономическият растежът 
може да продължи да бъде 
потиснат, ако България не 
успее да изпълни основните 
реформи в националния план 
за възстановяване и устойчи-
вост (пвУ), което ще доведе 
до забавяния на предстоящи-
те траншове на парите от еС, 
пише в анализа. инфлацията 
ще продължи да намалява, но 
ще остане висока през 2023 
г., излагайки на риск целта за 

присъединяване към еврозо-
ната през 2025 г. Целта на пра-
вителството за 3% бюджетен 
дефицит през 2023 г. е пости-
жима, но може да бъде изпъл-
нена за сметка на по-ниски от 
планираните капиталови раз-
ходи, което може да навреди 
на перспективите за растеж, 
посочват от СБ.

След 2022 г., когато инфла-
цията в България беше на едно 
от най-високите нива в еС, 
растежът на потребителските 
цени се забави в началото на 
2023 г., достигайки през юли 
8,5% на годишна база. през 
първото полугодие инфлаци-
ята при енергията и храните 
намаля, но цените на храните 
запазиха ръста си над средния 
и дори възобновиха повише-
нието си през юли, което се 
отразява непропорционално 
на най-бедните слоеве от об-
ществото, пише в анализа. 
поскъпването на храните и 
енергията може да увеличи 
бедността (става въпрос за 
дела на хората, които живеят с 
под 6,85 долара на ден), пише 
в анализа.

Членовете на националното сдру-
жение “Български свободни пчелари” 
ще излязат на протест на 11 октомври, 
съобщи във варна председателят на ор-
ганизацията Ясен Янев. протестът ще се 
проведе пред министерството на земе-
делието. 

от думите на Янев стана ясно, че 
организацията е изпратила писмо до 
министъра на земеделието с искане пче-
ларите да получат финансова помощ, но 

отговорът е бил отрицателен с аргумен-
та, че не са заложени средства в бюдже-
та. Според него би следвало подкрепата 
да дойде чрез режима “де минимис”, 
предаде Бта. трета година българските 
пчелари не са получавали помощ по тази 
линия, докато колегите им от съседните 
държави се възползват максимално от 
тази възможност, уточни Янев. един-
ственото подпомагане, което са взели на 
части, е за изминалата 2022 г. в размер на 

23 лева на кошер - сума, която не може 
да покрие нарасналите разходи за произ-
водството на мед. Сега от сдружението 
настояват за помощи в размер на 50 лева 
на кошер.

в момента изкупната цена на едро на 
пчелния мед е изключително ниска - ва-
рира между 3,20 и 3,80 лева за килограм, 
казва Ясен Янев. въпреки това никой не 
изкупува български мед. Според Янев 
причина за проблеми с търсенето на бъл-

гарски пчелен мед на международните 
пазари е лошо качество вследствие на 
използването на забранени пестициди в 
земеделието. Затова на протеста си пче-
ларите ще настояват да бъдат отворени 
държавните лаборатории, в които про-
дукцията свободно да се тества за забра-
нени химикали. в момента това може да 
се прави само в две частни лаборатории 
в страната, но анализите струват много 
скъпо, казват пчеларите.

от 9 октомври 2023 г. в аеЦ 
“козлодуй” започва годишният 
планов ремонт на шести блок. 
Спирането на ядрената мощ-
ност е съгласувано с Централ-
но диспечерско управление към 
“електроенергиен системен опе-
ратор” еад след предварително 
подадено заявление, съобщават 
от централата. 

ремонтът ще бъде направен 
според технологичните изисква-
ния и се предвижда да приклю-
чи до края на ноември, добавят 
оттам и пишат още: “по време 
на престоя на блока ще бъдат из-
вършени планираните ремонти 
дейности, профилактика и тех-
ническо обслужване на систе-
мите и съоръженията, което ще 
осигури безопасната и надеждна 
експлоатация и стабилни енер-
гийни доставки през есенно-зим-
ния период”.

плановият годишен ремонт 
на пети блок на аеЦ дкозло-
дуйФ е завършен и той отново 
беше включен в националната 
електроенергийна система след 
проверка от агенцията за ядрено 
регулиране, съобщиха от центра-
лата.през последните 2 години 
плановият ремонт е бил обикно-
вено за малко повече от месец, а 
сега е за почти 2 месеца.

реакторът на шести блок ще 
бъде презареден със свежо ядре-
но гориво за следващата 29-а го-
ривна кампания, съобщават още 
от централата.

в същото време последните 
данни показват, че за полуго-
дието печалбата на атомната ни 
централа е намаляла пет пъти. 
от 1,693 млрд. лв. печалбата се е 
свила на 307,048 млн. лв. парите 
в наличност на централата са 656 
млн. лв. при 738 млн. през 2022 

г. приходите от производство на 
електроенергия са спаднали от 
2,7 млрд. на 1,267 млн. лв.  този 
срив идва от една страна от це-
ните на свободния пазар, които 
през тази година се нормализи-
раха след пиковите стойности 
преди това. За полугодието на 
миналата година средната цена е 
била 402 лв. за мегаватчас, а сега 
е 217 лв.

от друга страна, аеЦ “коз-
лодуй” прави големи отчисления 
за различни фондове. например 
за фонд “Сигурност на електро-
енергийната система”, в който 
отиват приходите над определен 
таван. допреди дни за атомната 
централа този таван беше 180 лв. 
на мегаватчас, но вече е 150 лв. и 
всичко над него се отчислява във 
фонда. За половин година в този 
фонд централата е внесла 293,62 
млн. лв., личи от отчета.

Спират 6-ти блок на АЕЦ „Козлодуй” 
за ремонт до края на ноември

България може никога да 
не стигне богатите държави

Световната банка:

Има вероятност и след 15 г. доходите у нас да са под средните в ЕС  

Пчелари излизат на протест, искат финансова помощ
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в почти 90% от случаите фирмите, 
които предлагат бързо кредитиране, из-
ползват нелоялни търговски практики 
и нарушават специалния закон, засягащ 
отпускането на финансови ресурси. това 
твърди в интервю за БГнеС председате-
лят на комисията за защита на потребите-
лите (кЗп) Стоил алипиев. от началото 
на лятото комисията е проверила около 
30% от търговците на бързи кредити. 
проверките са свързани с анализиране на 
договорите дали съответстват на специ-
алния закон, както и на счетоводната ин-
формация, за да може да се прецени дали 
това, което е събрано от потребителите, е 
наистина дължимо по договор.

Служителите на кЗп са констатира-
ли нарушения в таксите за управление на 
кредита, начисляване на различни нака-
зателни лихви и всякакъв вид плащания, 
свързани със задължения, които потреби-
телят не би трябвало да има по закон.

“Усвояването на средства за разглеж-
дане на документация например е нещо, 
което е забранено в закона, защото това 
е дейност, присъща на финансова инсти-
туция и за нея тя получава своята въз-
наградителна лихва”, коментира Стоил 

алипиев.  той дава и друг пример - фир-
ми за бързи кредити определяли такси 
за експертно разглеждане на документи, 
които се приближавали размера на кре-
дита. “Събирането на такси и комисиони 
за експресно разглеждане на документи и 
оценка на кредитоспособността на потре-
бител е забранено и неморално, защото 
дружествата за бързи кредити така или 
иначе предлагат експресна услуга”, казва 
шефът на кЗп.

Според алипиев трябва да се завишат 
санкциите за фирмите за бързи кредити, 
защото в момента те се наказват като ос-
таналите търговци, които използват нело-
ялни търговски практики. “Санкциите за 

прилагане на нелоялни търговски прак-
тики са в размер до 50 хил. лева. това за 
един търговец има очаквания санкционен 
възпитателен ефект. но за търговец, кой-
то е с много големи обороти Ц стотици, 
милиони, милиарди, санкция от 50 хил. 
лева за нелоялна търговска практика е 
абсолютно несъизмерима с колективната 
щета, която е нанесъл на потребителите 
от това свое нелоялно търговско поведе-
ниеУ, коментира алипиев. той твърди, 
че санкциите трябва да са съобразени и с 
оборота на търговеца.

от кЗп смятат, че трябва да има и 
законодателни инициативи, които да 
подпомогнат контролната дейност. Бли-
зо 200 търговци упражняват отпускането 
на бързи кредити и какъвто и контрол да 
има, той няма как да следва бързината, с 
която се развиват икономическите отно-
шения между търговеца и потребителя, 
казва алипиев.

проверките са показали, че има и дру-
ги дефицити в законовата уредба. дкъм 
настоящия момент формулата, която слу-
жи за измерител на оскъпяване на креди-
та, е една и съща и за банковия кредит, и 
за небанковото финансиране. това е една 

сложна формула на годишен процент на 
разходите, в която се объркват дори хора, 
които работят експертно с нея, камо ли да 
очакваме от потребител, дори да му да-
дем съвет за какво да внимава, да може да 
разбере и да вземе информирано решение 
за 15-20 минутиУ, казва алипиев.

трябва да се направи ясно разграниче-
ние, че небанковото финансиране и бан-
ковото финансиране на потребители са 
две различни неща и са насочени към две 
различни групи хора, добавя той.

известно е, че към фирмите за бързи 
кредити се обръщат хора, които не могат 
да ползват по-евтиния банков ресурс. това 
е особено уязвима група потребители, ко-
ито ползват този ресурс за крайни нужди, 
за спешно възникване на необходимост, 
често и за здраве, с кратки срокове за връ-
щане от няколко месеца до година.

“те трябва да имат ясен способ, по 
който ясно да разбират бързо стойността 
на това, което ще трябва да върнат, било 
дори и с наказателни плащания зара-
ди нередовно обслужване - нещо, което 
към настоящия момент не е предвидено 
в правната уредба”, казва председателят 
на кЗп.

размерът на индек-
сацията на договор по 
обществена поръчка и 
рамково споразумение за 
строителство да се опре-
деля за всяко календарно 
тримесечие по формула. 
За нуждите на индекса-
цията ще се прилага ин-
дексът към тримесечи-
ето, в което дейностите 
по съответния договор са 
фактически извършени. 
това предвижда проект 
на постановление за из-
менение и допълнение на 
методиката за измене-
ние на цената на договор 
за обществена поръчка 
в резултат на инфлация. 
промените в методиката 

са публикувани от ми-
нистерството на регио-
налното развитие и благо-
устройството (мррБ).

методиката отразява 
нарастването на цените в 
целия производствен сек-
тор от началото на 2021 г.

промените предвиж-
дат в 30-дневен срок от 
изтичане на съответното 
календарно тримесечие 
страните по договор за 
обществена поръчка или 
рамково споразумение да 
съставят междинен триме-
сечен отчет за нуждите на 
индексацията. в него ще 
се посочват видът, коли-
чеството и стойността на 
извършените през триме-

сечието строително-мон-
тажни работи.

на изменение ще под-
лежат цените за строител-
но-монтажни работи по 
договори за обществени 
поръчки и рамкови спора-
зумения за строителство, 
извършени след 30 юни 
2021 г.

Според предложение-
то, методиката няма да се 
прилага по отношение на 
строително-монтажни ра-
боти и доставки, извърше-
ни след като изпълнителят 
на договора или рамковото 
споразумение е изпаднал в 
забава поради причини, за 
които е отговорен, посоч-
ват от мррБ.

днес от летище София няма 
полети за израел и обратно, но 
никой не дава информация как-
во ще се случи с насрочените 
полети за следващата седмица. 
авиокомпаниите ще се свържат 
с всички пътници, ако бъде ре-
шено те да бъдат отменени.

водещите туристически 
агенции у нас се ангажираха 
всички предстоящи екскурзии да 
бъдат отменени, ако ситуацията в 
следващите часове не се успокои. 
Сигурността на туристите е най-
важна и ситуацията е форсма-
жорна, коментират туроперато-
рите, показва проверка на bTV.

„Честно казано, този сезон ние 
нямаме групи за там, но доколко-
то знам от колегите предстоящи-
те програми едва ли ще се осъ-
ществят“, каза Халим Биберов, 
представител на туристическа 
фирма. Според него партньорите 

им в тел авив са доста адекват-
ни. “там се ползва само летище-
то за кацане и излитане, всичко 
останало в околностите се оби-
каля по светите места. надявам 
се да няма проблеми, тези, които 
са си там, те ще се приберат със 

сигурност с „България еър“ или с 
„елал“, нали двете авиокомпании 
изпълняват полетите, тепърва ще 
взимаме решения, със сигурност 
няма да изпращаме хора повече, 
докато не се успокои и нормали-
зира обстановката”.

еС ще прекрати напълно 
употребата на флуоровъгле-
водородни газове, каквито са 
фреоните  до 2050 г. “такива 
вещества имат силно отрицател-
но въздействие върху екологич-
ното здраве на нашата планета 
и трябва да бъдат премахнати 
постепенно. Споразумението е 
важна стъпка към нашата обща 
цел за борба с изменението на 
климата”, каза испанският ми-
нистър на климата тереса рибе-
ра. разговорите за това как да се 
намали употребата в европа на 
флуорсъдържащи газове - из-
куствени газове, използвани като 
хладилни агенти в термопомпи 
и хладилници, както и аерозоли 
и пяна - започнаха по-рано тази 
година. Сделката постепенно ще 
доведе до забрана на продажбите 

на продукти, съдържащи такива 
вещества, с различни срокове за 
различните продукти; от 2035 г. 
например ще се прилага пълна 
забрана за използването им в 
сплит климатици и термопомпи.

“Флуорсъдържащи газове са 
сравнително неизвестни, но имат 
огромно въздействие върху кли-
мата. С днешното споразумение 
ние гарантираме, че бързо ще се 
отървем от тези супер парникови 
газове”, каза нидерландският ев-
родепутат Бас айкхаут, водещи-
ят преговарящ на европейския 
парламент по законодателство-
то. все още е необходимо офи-
циално одобрение от мнозин-
ството законодатели и държави 
в еС, но тази стъпка обикновено 
е формалност при предварител-
но договорени сделки.

90% от фирмите за бързи 
кредити нарушават закона
Начисляват без основание наказателни лихви и други плащания  

Стоил Алипиев

Договорите за строителство ще се индексират на тримесечие

ЕС забранява фреона 
в хладилниците

Туроператори спират екскурзиите до Израел
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израелският премиер Бе-
нямин нетаняху заяви във 
видеообръщение, че страната 
му е във война. той увери, че 
тел Авив ще победи в тази 
война и че врагът ще плати 
цената за атаката си. 

израел приведе армия-
та си в готовност за война и 
атакува цели в ивицата Газа. 
военните са предупредили 
жителите да напуснат домо-
вете си. Смята се, че десетки 
израелци са взети за залож-
ници. нанесена е вълна от 
въздушни удари срещу Газа, 
при които според официал-
ни лица са били убити 313 
души. Хиляди са ранените и 
от двете страни.

в неделя сутринта снаря-
ди, изстреляни от ливанска 
територия, удариха израел-
ски военен пост в окупира-
ния от израел анклав Ферми 
на Шабаа. в отговор израел 
подложи на артилерийски 
обстрел района в ливан, 
от който са били изстреля-

ни снарядите. отговорност 
за атаката пое въоръжената 
групировка “Хизбула”, като 
заяви, че действа “в знак на 
солидарност” с палестинския 
народ. 

еС и редица държави обя-
виха, че осъждат атаките на 
“Хамас” и призовават за спи-
ране на насилието. първият 
дипломат на евросъюза Жо-
зеп Борел написа в социал-
ната мрежа екс: “осъждаме 
недвусмислено атаките на 
“Хамас”. това ужасяващо на-
силие трябва да бъде прекра-
тено незабавно. тероризмът 
и насилието не разрешават 
нищо”. “Германия осъжда 
категорично терористичните 
атаки, идващи от Газа сре-
щу израел”, заяви външната 
министърка Аналена Бербок. 
“потвърждаваме отново от-
хвърлянето на тероризма и 
привързаността си към си-
гурността на израел”, се 
казва в изявление на френ-
ското външно министерство. 

“италия подкрепя правото на 
израел да се защитава срещу 
бруталната атака, която се из-
вършва на нейна територия”, 
заявиха от италианското пра-
вителство. “великобритания 
ще подкрепя винаги правото 
на израел да се защитава”, 
съобщи британският външен 
министър джеймс клевърли.

Франция засили мерките 
за сигурност около синаго-
гите и еврейските училища, 

лондонската полиция увели-
чи патрулите си след инци-
денти, свързани с конфликта 
между израел и “Хамас”. 
египетски полицай стреля с 
личното си оръжие безраз-
борно по група израелски ту-
ристи. двама са убити.

вашингтон и тел Авив 
вече преговарят за предоста-
вянето на американска воен-
на помощ, съобщи източник 
от Белия дом.

десетки авиокомпании от-
менят полети от и за тел Авив.

палестинската админи-
страция представи меморан-
дум, призоваващ за спешна 
среща на Арабската лига на 
ниво външни министри. ис-
кането идва на фона на “бру-
талната и продължаваща 
израелска агресия срещу па-
лестинския народ, включи-
телно ескалацията на щурма 
на джамията “Ал-Акса” от 
хиляди заселници”, заяви 
палестинският посланик в 
Арабската лига мухамад 
Ал-Аклук.

от дУмА се свързахме 
с ливанския журналист ди-
рани, който ни увери, че 
ливан е заявил твърдата си 
подкрепа за палестина, но 
няма да се включи директно 
в конфликта. Според него 
напрежението ще продължи 
още дълго и “ще приключи, с 
приключването на окупация-
та”. “Хамас” е в законното си 
право да защитава територи-
ята си”, категоричен е дира-
ни. освен това, според жур-
налиста, ливан не нарушава 
международното право, след 
като ударите са нанесени в 
окупирани земи. 

правителственият „еър-
бъс“ евакуира българите от 
израел, съобщи пресслужба-
та на министерския съвет.

Германия изпраща 
военни сили в Косово

Ердоган бе преизбран 
начело на партията си

президентът на турция реджеп ер-
доган беше преизбран за председател 
на управляващата партия на справед-
ливостта и развитието (пСр) на кон-
грес на формацията в Анкара.

всичките 1399 делегати са гласу-
вали за преизбирането на ердоган, 
който е лидер на пСр от основава-
нето й през 2001 г. той благодари за 

доверието и увери, че пСр ще победи 
на предстоящия на 31 март догодина 
местен вот и “ще се постави нова ера 
в управлението и на общинско ниво”. 
допълнително ердоган представи и 
детайлите на визията “векът на тур-
ция”, която съдържа програмата на 
проислямистката пСр за втория век 
на републиката.

Германия ще изпрати допълнителни 
войници в косово като част от мироопаз-
ващите сили на нАто, водени от кФор, 
съобщи говорителят на министерството 
на отбраната митко мюлер.

„потвърждавам, че федералното пра-
вителство реши да продължи военния си 
ангажимент с кФор от април 2024 г., не-
зависимо от последните събития в косо-

во“, съобщи мюлер на пресконференция 
в Берлин. Според него новият контингент 
войници ще замени австрийските сили 
на кФор и ще бъде обучен да се бори с 
безредици.

Говорителят на министерството го-
вори за допълнителни 155 войници, като 
посочи, че в момента в косово има 71 
служещи в Бундесвера.

Снимки БТА

Израелски войници минават покрай трупове на цивилни граждани. Сред загиналите има 
и чужденци. До момента се споменава за двама тайландци и един студент от Камбоджа

Палестинци, настанени в бежански лагер в ливанската столица Бейрут, се радват, че военната 
групировка "Хамас" е нанесла удари по ивицата Газа. Атаките са били по въздух, вода и суша

Израел е във война
Българските граждани в Тел Авив са евакуирани, светът 
осъди атаките, в много страни засилват сигурността, 
а „Хамас” се закани да освободи „окупираните” територии

Бенямин нетаняху:
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Броят на жертвите от мощ-
ните трусове в Афганистан на-
раства и според официалните 
данни, публикувани от прави-
телство на талибаните, са заги-
нали 2053 души, а други 9240 са 
ранени. над хиляда жилищни 
сгради са напълно разрушени 
и техните отломки затрудняват 
спасителните операции.

След земетресението с маг-

нитуд 6,3 по рихтер, регистри-
рано на около 30 километра 
северозападно от град Херат, 
са последвали още осем силни 
вторични труса.

телата на над 200 загинали 
са докарани в различни болни-
ци, каза пред “ройтерс” пред-
ставител на здравните власти 
на Херат, като отбеляза, че 
по-голямата част от тях са 

жени и деца. експертите дават 
прогнози, че оказването на ху-
манитарна помощ за страната 
ще бъде затруднено поради 
факта, че световната общност 
не признава режима на тали-
баните в кабул. 

Земетресенията в Афганис-
тан са чести, особено в планина-
та Хиндукуш, която е близо до 
кръстовището на евразийската и 

индийската тектонични плочи.
две земетресения разлю-

ляха турция, сочат данни на 
правителствената дирекция за 
управление при бедствия и из-
вънредни ситуации. едното е с 
магнитуд 4,4 и е регистрирано 
в югоизточния турски окръг 
малатия, а другото, със сила 
3,9, е в южния окръг нигде (с 
епицентър Бор и дълбочина 

18 км). няма информация за 
пострадали хора и за нанесени 
материални щети. 

трус с магнитуд 5,9 разтърси 
щата оашака в южната част на 
мексико. властите проверяват 
какви са последиците.

Земетресение с магнитуд 6,7 
разтърси папуа нова Гвинея. 
властите не дават информация 
за жертви и щети.

Земетресения разлюляха 
различни части на света 
през уикенда
Над 2053 са загиналите в Афганистан, ранените са 9240

най-малко 908 мигранти с 
десет плавателни съда са оти-
шли на испанските канарски 
острови в рамките на 24 часа.

пристигането им съвпадна 
по време с неформалната среща 
на европейските лидери в Гра-
нада, Южна испания, на която 
една от основните теми беше 

въпросът за имиграцията.
междувременно гръцката 

брегова охрана е спасила над 
50 мигранти в егейско море. 
те пътували с две надуваеми 
лодки. всички пътници са в 
добро здраве. те са откарани в 
центъра от затворен тип на ос-
тров лерос.

Над 900 мигранти 
пристигат за 24 часа

СНимкА РеН РоРтАНАк

Камбоджанските гранични власти бутат пластмасово корито с току-що родила жена,  
по реката на границата с Тайланд. Бебето е живо. На брега я чака триколка,  
с която да бъде отведена в най-близкия здравен център

руската частна военна 
компания “вагнер” е готвила 
държавен преврат в молдова, 
заяви президентът на страната 
мая Санду в интервю за “Фай-
неншъл таймс”.

Според нея планът включ-
вал подкупване на избиратели 

и предизвикване на насилие по 
време на антиправителствени 
протести. държавният глава 
посочи, че парите са били тай-
но изпратени от русия до мол-
дова по куриери и по банкови 
сметки в дубай.

Същевременно Санду не 

представи никакви доказател-
ства и не уточни кога е плани-
ран опитът за преврат. в нача-
лото на годината Санду отново 
говори за преврат в молдова. 
през март правителството в ки-
шинев съобщи, че е арестувало 
наемник от “вагнер”.

Обвиниха „Вагнер”, 
че готви преврат в Молдова

в две германски провинции - Бавария и 
Хесен се проведоха избори за местен парла-
мент. 

последните социологически проучвания 
предсказваха ръст с около 5% за двете край-
нодесни партии в Бавария - “Свободните из-
биратели”, коалиционен партньор на ХСС, и 
“Алтернатива за Германия”, които имат 15 на 
сто подкрепа. 

в Хесен социалдемократи губят, което е 
тежко поражение за канцлера олаф Шолц. 

водещият кандидат е неговата вътрешна ми-
нистърка нанси Фезер. тя настрои избирате-
лите срещу себе си още в началото на пре-
дизборната кампания. Според проучванията 
изборите ще спечели консервативният Хрис-
тиян-демократичен съюз с близо два пъти по-
висок резултат от втората политическа сила 
- “Зелените”, с които в момента управляват.

основните теми за избирателите са пос-
къпването на живота, климатичната криза, 
енергийният преход и миграцията.

Шолц губи избори в две провинции
СНимкА БтА

Мигранти от Хаити са предпочели да отидат  
в Колумбия, в търсене на по-добър живот. Засега  
те спят на плажа. Местните власти са силно  
изненадани, защото обикновено дестинацията е САЩ

премиерът на нидерландия марк рюте подложи на критика 
целта за разширяване на евросъюза до 2030 година, поставена от 
председателя на европейския съвет Шарл мишел. 

“въпросът не е кога държавите кандидатки ще бъдат готови, 
а дали ще бъдат”, заяви министър-председателят и посочи, че 
разширяването е “сложен процес, който изисква кандидатите за 
членство в еС да спазват законодателството на Съюза, за да се 
присъединят към блока”.

“не трябва да има абсолютно никакви изключения, когато ста-
ва въпрос за изпълнение на условията на еС за членство”, катего-
ричен рюте. Според него еС вече има 27 страни членки и ако се 
присъединят още страни, тогава вземането на решения ще бъде 
допълнително затруднено. 

изявлението на рюте идва по време на кампанията за предс-
рочни парламентарни избори в Холандия, насрочени за ноември. 
Според местните експерти реформирането на еС ще стане една от 
основните им теми.

Марк Рюте със съмнения 
за разширяването на ЕС
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СВЕТОВЕН ДЕН НА ПОЩИТЕ. На 9 октомври 

1874 г. в Берн, Швей-
цария, е учреден Все-
мирният пощенски 
съюз (ВПС). През 1969 
г. в Токио се провежда 
конгрес на организаци-
ята и тогава 9 октом-
ври е определен за Све-
товен ден на пощите. През 1947 г. ВПС получава 
статут на специализирана междуправителствена 
организация на ООН. България става член на ВПС 
на 1 юли 1879 г.

1892 - РАЖДА СЕ ИВО АНДРИЧ, НАЙ-ЗНАЧИ-
МИЯТ ПИСАТЕЛ НА БИВША ЮГОСЛАВИЯ (УМИ-
РА 1975 Г.). Учи 
във философ-
ския факултет 
на университе-
та в Загреб, във 
Виена и в Яге-
лонския универ-
ситет в Краков. 
От 1919 г. е чи-
новник в Минис-
терството на 
вероизповедани-
ята в Белград и участва активно в литературния 
живот на столицата. Следва успешна дипломати-
ческа кариера, започнала от мисията във Ватика-
на. Работи в Марсилия, Париж, Мадрид, Брюксел, 
секретар е на постоянното представителство на 
Кралство Югославия към Обществото на народите 
в Женева, началник на политическия отдел на МВнР, 
пълномощен министър и извънреден посланик в Бер-
лин (1939-1941). След войната е председател на Съ-
юза на писателите на Югославия, зам.-председател 
на Дружеството за културно сътрудничество със 
СССР. През 1961 г. получава Нобеловата награда за 
литература. Автор на книгите “Мостът на Дри-
на”, “Травнишка хроника”, “Госпожица”, “Жена-
та от слонова кост”, “Любов в градчето”, “Ден в 
Рим” и др.

1967 - УБИТ Е ЕРНЕСТО ЧЕ ГЕВАРА, АРЖЕН-
ТИНСКИ РЕВОЛЮЦИОНЕР, ПОЛИТИК И ДИПЛО-
МАТ (Р. 1928 Г.). Един 
от ръководителите на 
кубинската революция. 
Заема важни постове 
в правителството на 
Куба - президент на 
националната банка, 
главнокомандващ на 
кубинските революци-
онни въоръжени сили и дипломат, като по същото 
време пише няколко теоретични труда за револю-
цията и партизанската борба. През 1965 г. се от-
казва от кубинско гражданство и всички постове в 
държавата и напуска Куба. Съдбата го отвежда 
най-напред в Конго, а след това в Боливия, където 
се опитва неуспешно да помогне на революционна-
та партизанска борба и да разпали нови социални 
революции. Две години по-късно е заловен от ЦРУ 
при специална военна операция и убит. Тленните му 
останки са открити едва след 30 години и пренесе-
ни в Куба.

1997 - БЪЛГАРИЯ ПОДПИСВА РАМКОВАТА 
КОНВЕНЦИЯ ЗА ЗАЩИТА НА НАЦИОНАЛНИТЕ 
МАЛЦИНСТВА. 
Подпис под доку-
мента в Страсбург 
слага президентът 
Петър Стоянов. 
Рамковата кон-
венция за защита 
на националните 
малцинства е приета от Комитета на минист-
рите на Съвета на Европа на 10 ноември 1994 г. 
Процесът на подписването й започва на 1 фев-
руари 1995 г., а влиза в сила на 1 февруари 1998 
г. Рамковата конвенция е първият юридически 
обвързващ многостранен документ, посветен на 
защитата на националните малцинства в общ 
план.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

обетованата земя
От стр. 1

има ли прави и сбър-
кали в случая с израел и 
палестина? тази терито-
рия ли е така жадуваната 
обетована земя, за която 
еврейския народ жаду-
ва още от древността? 
Запознатите с Библията 
вероятно са по-компе-
тентни по въпроса. ос-
таналите хора разпола-
гаме само с исторически 
факти. през различните 
векове евреите са били 
гонени, преследвани, го-
рени на клада в испания, 
португалия, великобри-
тания, затваряни в газови 
камери в полша, Герма-
ния... така погледнато те 

винаги са жертва.
друг безспорен факт 

е, че след създаването си 
като държава, израел вед-
нага е признат от САЩ, 
СССр и други страни, но 
не и от съседните арабски 
държави. в последвалите 
няколко дни близо 700 
ливански, 1900 сирийски, 
4000 иракски и 2800 еги-
петски войници нападат 
новосъздадената страна. 
така се поставя началото 
на израелско-арабските 
войни и на съвременния 
израелско-арабски кон-
фликт.

нещо да прави впе-
чатление? все страни, 
където САЩ се намесват. 
да не влизаме в теория 

на конспирациите, но е 
прекалено голямо съвпа-
дение. израел е един от 
най-верните съюзници 
на вашингтон. дали ге-
ографското му положе-
ние не е от стратегическо 
значение за Чичо Сам? 
да буни духовете в този 
край на света? 

така търсената обе-
тована земя, “национален 
дом на еврейския народ” 
или изконна територия 
на палестинските араби е 
това късче земя? вероят-
но ще разберем отговора 
от силата на оръжието. 

Арабският свят вече 
е обявил готовност да 
се обедини. “Хизбула” 
в ливан вече пое от-

говорност за нанесени 
няколко атаки. да не 
забравяме, че има много 
групировки. 

накрая може да се 
наложи евреите да тър-
сят нова обетована земя. 
историята се повтаря, 
веднъж като трагедия, а 
после като фарс. в мо-
мента трагедията ли е 
или фарсът? 

важното е, че поне за 
известно време ще забра-
вим за Зеленски. въпреки 
че той напомни за себе си 
чрез поредното изказва-
не, но вероятно, защото 
си е дал сметка, че обе-
щаната му военна помощ 
вече ще бъде пренасоче-
на към друго място.

в ход е преврат
  �

Проф. Георги ГЕНОВ

не сме първите - 
парламентът на италия, 
1922-а, връчва властта 
на мусолини, парла-
ментът на Германия, 
1933-а, връчва властта 
на Хитлер. впослед-
ствие и двамата уско-
рено узурпират право-
мощия.

1. при нас - в пра-
вовата държава (!), 
смешният по състав, 
персонални компетен-
ции и зависимости пар-

ламент е готов да при-
еме промени, с които 
изпълнителната власт 
(държавно-управленска 
администрация - ми-
нистерски съвет, ми-
нистерства, агенции, 
служби, областни уп-
рави, общински съвети, 
кметове) ще е въобще 
безконтролна (и нена-
казуема). т.е. поемат 
каквито си искат пра-
вомощия, упражнявани 
както си искат, или как-
то им заръчат.

2. лицето А, родено 
в държава Х, отслужи-
ло вероятно в армията 
на Х, положило клетва 
да служи на държава-
та Х, обвързаности от 
разнообразен характер 
към институции на дър-
жавата Х, впоследствие 
сдобило се с българско 
гражданство, ще може 
да е президент, минис-
тър, депутат и пр. и пр. 

Хипотезата е за... съвпа-
дение на интересите на 
държава Х с интересите 
на България?! даже не 
се предвижда да може 
да се изяснява разбира-
емо на български език. 
то, не че нещо подоб-
но, неофициално не се 
случва, ама чак пък!

3. на мС се гласува 
недоверие, нС не успява 
да избере нов състав, съ-
ответно мС в стария със-
тав спокойничко продъл-
жава да управлява като 
един вид служебен каби-
нет - ама и да организира 
избори, и “ала-бала”, да 
ги спечели. и така, как-
то се пееше “...до края 
на света”. кеф! как да не 
станеш политик!

4. прокуратурата, де-
централизирана, се под-
чинява на изпълнителна-
та власт. всъщност вече 
нЯмА дА имА рАЗ-
деление нА влАСти-

те - властта ще една и 
само една. Цивилизован, 
в юридическа опаковка, 
мирен преход към нов по-
литически режим, форма 
на управление и пр. и пр. 

в ход е преврат!
лошо стана, че спо-

менах мусолини и Хит-
лер, щото още преди 
т.нар. расови закони те 
забраняват опозицията, 
поставят под контрол 
Сми, въобще задраск-
ват човешките права от 
съзнанието и говора си.

все някак ще се пре-
живее, еС и нАто ня-
мат принципни възра-
жения, защото те не се 
намесват във вътреш-
ните ни работи.

клакьорите са гото-
ви! У нас всичко става 
по български, и винаги 
е в изпълнение на най-
добри намерения.

Фейсбук 
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Йордан Тодоров:

Иде краят на феодалния модел 
на управление в Кюстендил
Има начини увеличените до 8 пъти данъци в общината да бъдат преразгледани и намалени, 
казва кандидатът за кмет на областния град от „БСП за България”

n Нека започнем с един банален, 
но важен въпрос: каква е вашата мо-
тивация да се явите като кандидат 
за кмет на Кюстендил?

- всички наши съграждани знаят 
какво се случи през последните 16 го-
дини и на какво ниво е кюстендил в 
момента. сега той е най-бедният град 
с най-ниски доходи в страната. 

кюстендил е затрупан с незаконни 
сметища. имаше множество глоби, ко-
ито накараха общината да изтегли още 
заеми и да се зароби още повече. пра-
веха се през годините на сегашното 
управление много популистки и гръм-
ки изказвания, щяха да развиват бал-
неологията и т.н., а се получи така, че 
градът изгуби още около 20 млн. лева, 
тъй като бутнаха една сграда, съседна-
та също не е вече здрава...

n Говорите за действията на 
кмета?

- точно така. всичко това наложи, 
може би от безизходица, че не знаеше 
как да процедира, вдигна на хората да-
нъците и такса битови отпадъци. 

не се изхвърляха контейнерите с 
боклука, с месеци стояха пълни, дори 
летните месеци при жегите и имаше 
опасности от сериозни зарази и забо-
лявания. след вдигането на налозите 
- 3 пъти за град и 8 пъти за селата, 
нищо не се промени.  Гражданска от-
говорност при автомобилите също се 
вдигна. Хората с право се възмуща-
ват, защото са с най-ниски доходи в 
страната. 

това е достатъчна мотивация да се 
кандидатирам за кмет. като общински 
съветник много хора са идвали при 
мен, оплаквали са се, поставял съм им 
проблемите на въпрос, но почти нико-
га не са се решавали. та мотивацията 
ми е с по-голяма тежест да мога дейст-
вително да им помагам за всичко това, 
за което съм се борил 4 години. 

- споменахте за нерешените про-
блеми на кюстендил. в същото време 
градът има един и същи човек за кмет 
вече 16 години - петър паунов, кой-
то се явява като независим. има ли за 
тези години някакви постижения или 
регресът е основното качество на това 
управление?

n Постиженията са негативни. 
Позитивни, дори от пръстите си да 
се опитаме да ги изсмучем - няма. 
Градът ни обезлюдя, хората се раз-
бягаха, това се отразява и на тър-
говията и на бизнеса, на абсолютно 
всичко. Смятам, че един пети ман-
дат, който той е заявил и иска да 
спечели, вече би бил съвсем пагубен 
за населението на нашия град и на 
общината. 

- Ще ни запознаете ли с някои от 
акцентите на вашата предизборна 
платформа, как трябва да се решат 
тези проблеми, които поставяте?

n Основен акцент ще е борбата 
срещу корупцията. Ако спечелим 
доверието на съгражданите си с 
моя екип ще направим прозрачни 
процедура и правила, по които да 
се правят обществените поръчки 
и търговете, за да елеминираме по-
рочните практики. 

какво имам предвид. имаше преди 
година един търг с тайно наддаване за 
имоти, които се намират до градския 
плаж. първият, който бе продаден от 
предишния общински съвет, бе за 90 
лв. кв. метър, вторият - за 35 лева кв. 
метър. когато беше обявена оценката, 
аз изразих своето несъгласие, попитах 
реална ли е тази оценка, тогава кметът 
отговори, че имало интерес от инвес-
титор клас А, било много важно и т.н. 
какво се оказа? Мина търга, стойност-
та беше 5-цифрена, единият от учас-
тниците - верига хипермаркети даваха 
300 лв. над началната цена, появява се 
втори, който дава 1 лев над цената на 
този, който е дал 300 лева. това ако 
го смятаме като възможност, може би 
по-лесно ще спечелим шестица от то-
тото... затова идеята ни е да има виде-
окамери, денонощен контрол в стаята, 
където се съхраняват книжата, ограни-
чен достъп на хора и т.н. така бяха из-
гонени два големи хипермакети, които 

щяха да донесат нови работни места, 
повече приходи в общината, по-голя-
ма конкуренция в този вид бизнеси и 
евентуално по-ниски цени за хората. 

n Разбирам, че корупцията е ос-
новният проблем, който тормози 
Кюстендил, а за останалите про-
блеми?

- данъците, които, както казах, бяха 
вдигнати от 3 до 8 пъти за кюстендил 
и малките населени места. идеята на 
моя екип е да преразгледаме тези по-
вишения, защото смятаме, че има от-
къде да се намерят средства, за да се 
компенсира тази разлика. едни от из-
точниците са земеделските общински 
земи. в кюстендил рентата за декар 
върви по 6-7 лева. Могат да се прирав-
нят към пазарните цени от 35-40 лв. 
при тези хиляди декари, които  общи-
ната има, ще е налице голяма сума, с 
която да се балансират нещата. 

друго - в кюстендил събираемост-
та на данъците средно - на Мпс и да-
нък сгради е около 50%. Ще направим 
възможност заплащането да става и 
онлайн. сега това става на гише. има 
много хора, които са по чужбина или в 
други населени места и нямат тази въз-
можност. те няма да дойдат от сАЩ, 
Германия или от другаде специално да 
си платят данъците. давайки една та-
кава услуга от общината, може да ги 
стимулираме, защото хората може да 
искат да са си коректни платци, но са 
затруднени в момента. 

бих инициирал заедно с останали-
те кметовете в общината обвързване 
на плащането на местните налози с 
плащането на Гражданска отговор-
ност. това означава дерегистрация на 
автомобилите - надявам се да бъда 
подкрепен за такава една законодател-
на инициатива. 

на следващо място - земеделието. 
това е сектор, за който през последните 

2 мандата се обещаваха преработвателни 
предприятия, общинско предприятие - 
нищо. продадоха сградите. знаете също, 
че кюстендил е богат на топли минерал-
ни води със 73 градуса температура. Мо-
гат да се изградят оранжерии. в ранните 
сезони, когато зеленчукът е скъп, тази 
вода може да се ползва за отопляване и 
себестойността да излиза по-ниска. на-
правили сме проучване, че иначе за ото-
пление на една оранжерия отиват десетки 
хиляди левове. точно това перо дава най-
голямо оскъпяване на зимния зеленчук.

n Общински оранжерии ли 
имате предвид или подпомагане на 
частния бизнес?

- водата при нас е дадена на кон-
цесия, но общината ще подпомогне 
производителите, които пък ще бъдат 
задължени продукцията, която произ-
веждат в тези оранжерии, да идва на 
кюстендилския пазар.

n Разбирам. В годините на пре-
хода често слушахме една мантра, 
че няма ляво и дясно в местната 
власт като политика, има универ-
сални правила. Това, което очерта-
вате, изглежда като лява политика 
в местната власт. Има ли такава?

- всички говорят, че са десни, но 
като тръгнат на избори обещават и се 
опитват да спечелят с леви неща. няма 
как да го отречем, това разделение си 
съществува. 

n Тази феодализация, която 
виждаме във вашия град - един кмет 
да управлява цели 16 години, победи-
ла ли е като модел?

- смятам, че на сегашните избори 
шансът да се преборим и петър паунов 
да не е вече кмет, е голям. все повече хора 
го осъзнават, а тези, които го подкрепят, 
се опитват да заглушат недоволството с 
приказки, че няма смисъл да се гласува, 
че пак него ще изберат, т.е. с всяване на 
апатия. затова казваме на всички избира-
тели обратното - да  отидат и да гласуват, 
защото знаем, че няма да гласуват за него. 
сега имаме 10 кандидати за кмет, нещо, 
което никога не се е случвало. 

n А кои могат да претендират, 
че са истинската алтернатива, в 
предварителния ни разговор споме-
нахте, че има 4-5 канидадата, кои-
то се борят за левия вот.

- имаме подкрепа и от левите из-
биратели и от гражданското общество, 
от всеки, на когото му е писнало до-
сегашното управление. събрахме хора 
на протеста срещу вдигане на данъци-
те и таксите, колкото не са се събирали 
през последните 20 години. това вбеси 
кмета, опита се да политизира нещата 
с приказки, че протестът бил само на 
бсп. всички тези хора застават зад 
нас, търсят ни, желаят ни успех, защо-
то знаят, че няма да ги предадем. за-
щото заедно сме мръзнали, заедно сме 
ходили по селата.

n Как бихте се обърнали към тях 
сега, какво бихте ги призовали?

- призовавам ги всички на 29 ок-
томври да излязат и да гласуват. до-
казали сме нашата позиция, нашата 
платформа би се харесала на всеки 
гражданин, защото тя не е популист-
ка. за всичко сме представили вари-
ант как ще се реализира. Ако желаят 
да ни подкрепят, да знаят, че няма да 
ги предадем. 

  ᄑ
 

Интервю на Александър СИмов, БСТв

Йордан Тодоров е на 40 години. от тази година е лидер на БСП в Кюстен-

дил. Завършил е право, юрист с дълъг стаж. общински съветник в Кюстен-

дил. Женен с 2 деца.

Всички говорят, че са десни, но като 
тръгнат на избори обещават и се 
опитват да спечелят с леви послания
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кой и защо маргинализи-
ра трети март? този въпрос 
наистина и не без основание 
разбуни духовете у нас през 
последните месеци. стотици 
хиляди наши сънародници 
остават изненадани от това 
открито, даже цинично пре-
небрежение на освобожде-
нието от страна на днешната 
управляваща върхушка. Но в 
същото време здравият разум 
очевидно е обезпокоен от това 
неслучайно пренареждане на 
официалния ни празничен ка-
лендар, извисяващо на най-ви-
сокия национален празничен 
пиедестал деня на българска-
та азбука, просвета и култура 
именно сега.

в случая нещата трябва 
да отидат на своето място. 
дълбоко съм убеден, пък и не 
само аз, че този настойчив акт 
е неделима част от генерал-
на стратегия на вашингтон, 
подкрепяна сервилнически 
от Брюксел, която цели да не 
се щадят средства и усилия в 
борбата за притискане и ди-
скредитиране на всичко, свър-
зано с русия.

За жалост западните власт-
ници едва ли могат да убедят 
всички свои сънародници, 
че нескончаемият поток от 
оръжие, купено с парите на 
невинните им данъкоплатци, 
отива да защитава изстрадала-
та родина на тарас Шевченко. 
и евроатлантизмът повелява 
незабавно да влизаме в крак 
и изпълняваме всички повели 
на новите ни господари, които 
без свян, подкрепяни от со-
фийските си васали, натикаха 
страната ни на европейското 
дъно. Не може да се отказва на 
всички техни заръки. и сега 
мнозина от управляващите ни 
не си дават сметка, че ние сме 
кръвно, исторически сродени 
с родината на пушкин и лер-
монтов, за разлика от всички 
нови наши “събратя”. днешна 
капиталистическа България 
трябва решително да скъса с 
дружеските си традиции.

И се започна най-
напред с образованието 

руският език беше изго-
нен, изключен от българския 
учебен план, а заедно с това 

същата участ сподели и ру-
ската литература, която е во-
деща в света. традиционните 
живителни културни и иконо-
мически връзки са изпратени 
в света на небитието. Започна 
се се кампания и за оплюва-
не на руски дипломатически 
представители. десетки бяха 
обявени за шпиони на москва, 
но никой и дума не обелва за 
многобройното ръководно 
присъствие на американски 
шпиони у нас.

а заръката отвън е да се 
работи целенасочено и без-
отказно по всички антируски 
направления. така се стигна и 
до надвисналата угроза върху 
трети март. На нашия народ 
трябва да се внуши един път 
завинаги, че русия не е наша 
освободителка и че с руско-
турската война руската им-
перия е преследвала завоева-
телните си цели на Балканите. 
важното е, както казва и проф. 
андрей пантев, че в случая 
интересите ни се покриват, 
защото инак едва ли щеше 
скоро да рухне петвековното 
османско иго. Но ако съдим 
по изявленията на академик 
Николай дянков, този факт не 
е достатъчен, за да се чества 
трети март като национален 
празник. е, добавя той, ще си 
го празнуваме не като наци-
онален, защото 24 май е по-
важен. може би се налага да 
припомним на премиера пози-
цията на покойния професор 
Николай Генчев: “трети март 
е велика дата в нашата исто-
риография, защото на този ден 
е възстановена българската 
държавност и с право се чест-
ва като скъп наш национален 
празник.”

интересно! На онези, кои-
то след 10 ноември 1989 годи-
на смачкаха най-безцеремон-
но празника на светите братя 
кирил и методий, сега извед-
нъж им домиля. докога ще се 
допуска да се възславя русия 
на трети март? какво от това, 
че за освобождението ни са 
оставили в българската земя 
костите си десетки хиляди 
руснаци, украинци, финлан-
дци, румънци... крайно време 
е да се сложи край на всякак-
во толкова противно руско 
влияние в нова демократична 
България! какво ги интересу-
ва тях, че повече от две трети 
от българите застават твърдо 
срещу отхвърлянето и зачерк-
ването на трети март като 
български национален праз-
ник. това поведение на мили-
оните наши сънародници едва 
ли може да разколебае онези, 
които са узурпирали властта и 
се опитват да се гаврят с него-
вата висока чест.

това мощно всенародно не-

годувание срещу похитители-
те на народната воля не стряс-
ка и бившия премиер кирил 
петков, който май е забравил 
канонадата от снежни топки, 
която се изсипа и го връхлетя 
преди време на връх Шипка. 
сигурно сега бившият възпи-
таник на Харвард е решил да 
привежда в действие подска-
заното му отвън, като посто-
янно и напористо ни втълпява, 
че 24 май непременно трябва 
да бъде обявен за български 
национален празник, за да се 
пресекат всички възможни пъ-
тища за по-нататъшно руско 
влияние у нас. и бедата е там, 
че май възможностите му са 
твърде ограничени, защото не 
излага никакви солидни аргу-
менти в несръчния му стремеж 
да защитава пъклената теза на 
настойчивите му безскрупул-
ни учители.

и така, трябва да се бърза 
час по-скоро да се лепне но-
вият празничен етикет на една 
от най-светлите дати в нашата 
история. да, наистина 24 май 
е уникален празник на българ-
ската нация, но кой го унижи 
и лиши от присъщото му при-
носно съдържание? 

Със замах бяха 
отменени 

традиционните възторжени 
манифестации, превърнати 
във вяли и безжизнени шест-
вия, имитиращи жалко про-
дължение на погребания вече 
голям наш празник. много по-
страшен е обаче ударът, на-
несен върху триумфиращата 
родна духовност. като запо-
чнем от образованието, което 
вече повече от три десетиле-
тия бере безпомощно душа. 
Бездушието на безотговорни-
те държавници хлопна врати-
те на хиляди училища в обез-
людените ни села, изчезващи 
безследно пред безмилостните 
погледи на управниците ни, 
унесени в непрестанните си 
грижи да обслужват своите 
господари. от водеща страна 
в областта на образованието, 
днес нещастната ни татковина 
споделя унизителните места 

по неграмотност на учениците 
ни в най-новите класации на 
международни изследвания и 
проучвания. Хиляди ученици 
не посещават училище и не-
грамотността все повече расте 
под българско небе. Някой об-
разователен министър да се е 
трогнал от този срамен факт? 
да не говорим за отсъствието 
на възпитателната работа и 
присъствието на агресията и 
наркоманията под стрехите на 
днешните училища.

Не по-малко тревожно 
стоят нещата и с незавидната 
съдба на съвременната наша 
култура, която е натикана без-
защитна в кьошето. изчезнаха 
хиляди библиотеки и кина. в 
миналото се заснемаха повече 
от 60 филма годишно, а сега с 
големи усилия техният брой е 
сведен до унизителен мини-
мум и филмовата ни продук-
ция е лишена от потребните 
художествено-естетически 
достойнства. а театрите?! Го-
ляма част от тях са на ръба на 
своето съществуване. едва ли 
могат да се похвалят с няка-
къв просперитет музикалните 
дейци и композиторите, също 
загърбени от държавата. и за 
това недопустимо състояние 
на духовната ни сфера винов-
ни, разбира се, няма. просто 
няма средства, но за амери-
канските самолети, макар и 
още на чертежи, са предплате-
ни милиарди...

съвременната българска 
духовност, прикривана с фал-
шива и привидна парадност, е 
със 

срамно настояще и 
застрашено бъдеще, 

което сякаш е извън поле-
зрението на днешните управ-
ници, загрижени да правят 
каквито и да са безпринцип-
ни партийно-политически 
“сглобки”, за да се докопат до 
кормилото на опосканата ни 
държава.

и сега водеща точка от 
дневния им ред е да се раз-
правят незабавно с трети 
март, който трябва с цената 
всичко да бъде заменен с пре-

небрегнатия и занемарен 24 
май. какво ги интересува, че 
милиони наши сънародници 
не споделят тяхното мнение. 
За тях сигурно няма значение 
и гласът на преобладаващата 
част от нашата научна и ху-
дожествено-творческа инте-
лигенция. ала да видим и те 
как мислят по този съвсем не-
маловажен въпрос. мнозина 
открито осъждат зле прикри-
тата нравствено-политиче-
ска същност на това упорито 
настояване. каквито и да са 
мотивите, не може празник, 
лишен от съдържание и въз-
действие, да бъде натрапван и 
извисяван за водещ национа-
лен, и то от користни съобра-
жения, в угода на нездрави 
чужди прищевки.

именно това не може да не 
породи откритото недоумение 
и на целокупната ни общест-
веност. в тази насока мисля, 
че всички наши съотечестве-
ници трябва да се вслушат в 
горещия патриотичен призив, 
отправен от президента ру-
мен радев, прозвучал на най-
българския връх по повод 
тържественото отбелязване 
на 146-годишнината от бое-
вете при отбраната на Шип-
ченския проход от славните 
български опълченци и само-
отвержените руски воини на 
генерал столетов. “днешната 
напрегната обществено-поли-
тическа обстановка - извиси 
апелиращ глас държавният 
ни глава - повелява да се съз-
даде всенародно движение 
“трети март” и няма да до-
пуснем оскверняване светла-
та памет на доблестните ни 
освободители.” Цитирам по 
памет думите на първия чо-
век в нашата държава, но те 
са достоен урок за онези, кои-
то избягват да изразят своето 
преклонение и заслужена по-
чит към върха, “осеян с бели 
кости и със кървав мъх”, за 
да възкръсне отново за живот 
скъпото отечество на Ботев, 
левски и всички загинали за 
освобождението.

инак без България щеше 
ли да има потребност от на-
ционален празник?

Кой и защо маргинализира 
Трети март
Заръката отвън е да се работи 
целенасочено и безотказно  
по всички антируски направления
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ислямисткото движение 
“Хамас” предприе преди ден 
своята най-голяма атака срещу 
израел от самото си създава-
не през 1987 г. - в началото на 
първата палестинска интифада. 
Конфликтът тепърва се разгаря, 
като израелският премиер Бе-
нямин нетаняху се закани сно-
щи да унищожи радикалната 
групировка, която взе властта в 
ивицата Газа през 2007 г.

Стотици убити израелци, па-
лестински бойци, сеещи смърт 
в израелски градове, кадри на 
горящи танкове и еврейски за-
ложници, отведени в крайбреж-
ния анклав. всичко това изгле-
ждаше немислимо, до вчера.

в събота сутринта, след 
като хиляди ракети полетяха и 
вероятно стотици палестински 
бойци проникнаха в израел от 
ивицата Газа, движението Ха-
мас обяви, че е започнало “во-
енна операция” срещу еврей-
ската държава, за да сложи край 
на поругаването на ислямски 
светини и на посегателствата 
срещу палестинците от страна 
на израел и еврейските засел-
ници в окупираните територии. 
впрочем движението, обявено 
от Съединените щати и евро-
пейския съюз за терористична 
организация, не признава право-
то на съществуване на израел.

напоследък ситуацията в 
Близкия изток отново се из-
остри, особено на Западния 
бряг на река Йордан, отбеляз-
ва дпА. в четвъртък и петък 
четирима палестинци бяха 
убити от израелската армия на 
окупираната територия.

при все това такова голямо 
нападение от ивицата Газа, от 
която израел се изтегли през 
2005 г. и оттогава държи под 
блокада, е 

огромна изненада 

и докато сраженията още 
продължават, един въпрос вече 
неминуемо стои на дневен ред: 
как израелското разузнаване, 
което има легендарна репута-
ция и е смятано едва ли не за 
най-доброто в света, не успя да 
предотврати, или поне да узнае 
нещо, за операция от толкова 
голям мащаб?

“нямаме представа как е 
могло да се случи това”, казаха 
представители на израелските 
власти в отговор на въпрос на 

Би Би Си как, с всичките си ог-
ромни ресурси, израелското раз-
узнаване не е установило, че се 
готви подобна атака.

представители на правител-
ството на американския прези-
дент джо Байдън от своя страна 
заявиха, че не са били предупре-
дени за възможно нападение от 
никой от близкоизточните си 
партньори.

Учудващо е, че комбини-
раните сили на службата за 
вътрешна сигурност Шин Бет, 
външното разузнаване мосад и 
армията не са предугадили как-
во се готви. или, ако все пак са 
го направили, не са се задейства-
ли, отбелязва Би Би Си.

израел има може би най-
големите и добре финансира-
ни разузнавателни служби в 
Близкия изток. той разполага с 
информатори и агенти както в 
палестинските групировки, така 
и в ливан, Сирия и други държа-
ви, посочва Би Би Си.

И това не е всичко: 

израелските служби са се до-
казали с прецизни операции, 
убивайки на различни места по 
света врагове на израел след 
внимателно проследяване. та-
кива покушения са били из-
вършвани с дронове, с поставя-
не на проследяващо устройство 
на автомобила на съответния 
човек и дори с експлодиращи 
мобилни телефони.

нещо повече, по протеже-
ние на оградата на границата 
между ивицата Газа и израел, 
където ситуацията традицион-
но е напрегната, има камери и 
сензори за движение на земята, 
а военни патрулират редовно. 
оградата с бодлива тел е била 
замислена като “умно пре-
пятствие” за предотвратяване 
именно на нападения като вче-
рашното, отбелязва Би Би Си.

и все пак бойците на Хамас 
просто си проправиха път в из-
раел, било то изрязвайки дупки 
в оградата, от морето или дори 
с парапланер.

подготовката и осъществя-
ването на такава координира-
на, сложна атака, включително 
набавянето и изстрелването на 
хиляди ракети, точно под носа 
на израелците, са изисквали 
извънредно равнище на опера-
тивна сигурност в редиците на 
радикалното движение, комен-

Атаката на „Хамас” е най-големият провал на „Мосад” от 50 години насам

 

 

 

 

 

Нападението на групировката Хамас срещу Израел вероят-

но ще доведе до масирано военно отмъщение в ивицата Газа 
и до по-широки последици, които ще надхвърлят границите 
на Близкия изток, пише “Блумбърг”. 
“Не мога да изключа война на няколко фронта, която би 
представлявала много сериозна заплаха за Израел”, цитира 
агенцията бившия израелски съветник по националната 
сигурност Гиор Ейланд. 
Той добави, че Израел предпочита да се бори с един враг в 
даден момент и няма да бърза да открива още един фронт. 
Междувременно от движението “Хамас” обявиха, че по 
време на мълниеносната си операция срещу властите в Тел 
Авив са взели достатъчно евреи за заложници, че да им 
стигнат за обмена на всички палестинци, които в момента 
лежат в израелски затвори, съобщи Al Jazeera. 
Израелският военен експерт Давид Хенделман коментира 
пред BBC защо Израел не е бил подготвен за атака на Хамас. 
“Оценката на израелското разузнаване беше, че “Хамас” не 
е готов към ескалация точно сега, след като през последни-

те седмици бяха осигурени повече разрешителни за работа 
в Израел, а в Газа влезе поредният транш катарски пари. 
Предполагаше се, че настоящите им искания са удовлет-

ворени и че те няма да се бият сега, а ученията са просто 
сезонни, както се е случвало и преди”, обясни Хенделман. 
Според него разузнаването не е открило и пряка подготовка 
за операцията. 
“Затова армията се отпусна, на границата нямаше бойна 
готовност, “Хамас” постигна пълна изненада при нападе-

нието и съответно постигна неочаквани успехи дори за себе 
си”, отбеляза експертът. 
Според Хенделман това за пореден път показва, че оценката 
на намеренията не бива да замества напълно оценката на 
възможностите и че напасването на планираните действия 
на противника към концепцията за това, което смятаме за 
благоприятно и неблагоприятно за него, води до катастро-

фални последици. 
Случващото се в Израел бе коментирано и от бившия де-

путат в руската Дума Александър Невзоров, който избяга 
в Украйна и стана неин гражданин. “Уви, пред очите ни 
рухват митовете за “най-умната и хитра нация”, за непо-

бедимата армия, за най-надеждните танкове, за най-добро-

то ПВО и за най-доброто разузнаване в света”, написа той 
в Телеграм канала си, публикувайки видеа как палестинците 
отвличат евреи за заложници и как превземат необезпокоя-

вано танковете в израелска военна база...

Рухна митът за 
най-умната и хитра нация

тира Би Би Си.
Агенция “Блумбърг” пише, 

че изненадващото нападение на 
Хамас е довело до обвинения в 
израелската разузнавателна общ-
ност. Анализатори вече опреде-
лиха атаката като най-големия 
провал на израелското разузна-
ване от войната от Йом Кипур 
точно преди половин век.

по ирония на съдбата, или 
може би по замисъл на ръко-
водството на Хамас, операцията 
бе предприета точно 50 години 
след като коалиция от арабски 
държави напада изненадващо 
израел на един от най-големи-
те еврейски празници - деня на 
изкуплението.

през октомври 1973 г. из-
раел, имащ самочувствието на 
победител в Шестдневната вой-
на през юни 1967 г., е хванат 
неподготвен. и макар все пак да 
успява да се стабилизира и да от-
блъсне нападателите, еврейската 
държава дава над 2600 жертви. 
За сравнение, загубите на еги-
пет възлизат на 15 хиляди души, 
а Сирия губи 3500 войници. из-
раел обаче не е давал толкова 
много жертви в никоя друга вой-
на от своето създаване преди 75 
години, отбелязва ройтерс.

не е изненадващо, че изра-
елските медии вече задават въ-
проси на военните и политиче-
ските ръководители на страната 
как е възможно историята да се 
повтаря. 

Вече е започнало 
голямо разследване, 

казаха пред Би Би Си предста-
вители на израелските власти и 
прогнозираха, че въпросите “ще 
продължат с години”.

но колкото и изненадваща да 
бе вчерашната атака, една стара 
максима гласи, че армиите вина-
ги са готови за предишната вой-
на. до голяма степен това важи 
и за разузнавателните служби: 
колкото и добре да си вършат ра-
ботата и с каквито и технологии 
да разполагат, врагът също се 
приспособява и винаги може да 
измисли нещо ново. След което 
те си научават урока и запълват 
пропуските. преди врагът пак да 
измисли нещо ново...

и докато търси отговори в 
дългосрочен план, израел има 
няколко краткосрочни задачи: 
да неутрализира палестинските 
бойци, проникнали на негова 
територия, да освободи всички 
заложници, да ликвидира во-
енния потенциал на Хамас и да 
не позволи насилието да обхва-
не окупирания Западен бряг на 
река Йордан и съседен ливан.

БТА

Защо се провали 
израелското разузнаване?
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“вече три четвърти век 
нашият институт върви по 
трудния път на познанието, 
израстването и самообога-
тяването, следвайки целите, 
очер тани от българските кни-
жовници”, каза проф. д-р Йо-
ана Спасова-дикова, директор 
на института за изследване на 
изкуствата при Българската 
академия на науките, в слово-
то си при откриването на тър-
жественото честване в Бан на 
75 години от създаването му. 
тя очерта мисията на инсти-
тута: да изследва проблемите 
на изкуствата, архитектурата 
и културата в регионален, ев-
ропейски и световен контекст; 
да проучва и осмисля кул-
турното наследство и нацио-
налната идентичност, както 
и че в института се изучават 
изо бразителни изкуства и ар-
хитектура, музика, театър, ек-
ранни изкуства.

в словото си 
проф. д-р Йоана 
Спасова-дикова 
посочи с подоба-
ващо уважение 
имената на всич-
ки директори от 
създаването на 

института до днес, дали своя 
значителен принос за неговото 
развитие. и добави, че “през 
последните години всички 
преминаваме през труден пе-
риод на пандемии, войни, бед-
ствия, който до голяма степен 
промени не само личните ни 
отношения, но и научния жи-
вот. учените и специалистите 
от института се стремят да 
преодолеят трудностите и да 
продължат делото на своите 
предци да изучават историята 
на изкуствата, да провеждат 
фундаментални и приложни 
научни изследвания, да под-
готвят изложби и концерти, да 
съхраняват културноистори-
ческото наследство...” 

тържественото честване, с 
водеща доц. андроника мар-
тонова, доктор по кинознание, 
киноизкуство и телевизия в 
Бан, бе уважено от предста-
вители на научните, култур-

ните, обществените среди 
у нас. председателят на 
Бан акад. Юлиан ре-
валски връчи на проф. 
д-р Йоана Спасова-ди-
кова почетен Златен 
плакет за изключите-
лен принос в научни-
те и приложните из-

следвания, за изключителни 
творчески постижения в об-
ластта на изкуствата и по слу-
чай 75-годишнината от съз-
даването на института. Беше 
връчен поздравителен адрес и 
почетен плакет на президента 
румен радев - “Св. св. кирил и 
методий”. поздравителни ад-
реси бяха получени от минис-
търа на науката и образование-
то Галин Цоков, от министъра 
на културата кръстю кръстев, 
от ректорите на националната 
художествена академия проф. 
Георги Янков, на национална-
та музикална академия проф. 
Сава димитров, на национал-
ната академия за театрално и 
филмово изкуство проф. Ста-
нислав Семерджиев, от инсти-
тути на Бан, дипломатически 
мисии у нас и др.

С наградата “Съживено 
наследство” на института за 
изследване на изкуствата за 

2022 г. бяха удостоени двама 
именити творци - художникът 
румен Гашаров и композито-
рът и диригент емил табаков. 
отличието се присъжда за 
особен принос в творческата 
интерпретация на традици-
ите и ценностите от българ-
ското и световното култур-
но наследство в съвременно 
произведение на изкуството. 
музикално-танцов спектакъл 
изнесоха ученици и студен-
ти, възпитаници на учени от 
института. във фоайето пред 
зала “марин дринов”, в която 
се състоя тържеството, мо-
жеше да се разгледат съвре-
менни периодични издания, 
книги и албуми, дело на учени 
от института, благодарение 
на които стават обществено 
достояние имена, факти и яв-
ления от неизчерпаемото мно-
говековно културно богатство 
на нашата страна.

театър “весел” се завърна от меж-
дународния фестивал на кукленото из-
куство “FLUM ‘23”. домакин на съби-
тието е кукленият театър в град мостар 
- духовната столица на Босна и Херце-
говина. търновските актьори изиграха 
спектакъла “русалка” - представлението, 
с което отбелязват 25-годишния юбилей 
на театър “весел”. при селекцията на 
фестивала са участвали над 90 театрал-

ни формации. допуснати в конкурсната 
програма са само 8 спектакъла - от Босна 
и Херцеговина, от Сърбия, израел, Фран-
ция, турция, румъния, република Сръб-
ска и България. Съпътстващата програ-
ма включва церемониално откриване на 
музей на куклите, работилнички за деца, 
промоции на книги, артистичен панел - 
въведение към дизайна и технологията 
на изработка на кукли. Финалното съ-

битие преди обявяването на наградите 
и закриването на фестивала се състоя на 
брега на р. неретва под световноизвест-
ния Стар мост - изработените от децата 
лодки осветиха водата и отплаваха като 
посланици на мира, обединението и при-
ятелството, научи дума от веселин 
василев, създател и директор на театър 
“весел”.

директорът на фестивала и театрал-
ни критици оцениха високо работата на 
екипа на театър “весел” (режисьор то-
дор вълов, сценографка наталия Гочева, 
композитор пламен мирчев-мирона, ак-
тьори елка Баланова, веселин василев). 
Г-н един кметаш - директор на театъра в 
мостар, заяви желание за бъдещо творче-
ско сътрудничество с търновския театър. 

от премиерата на “русалка” до края 
на септември спектакълът е представян на 
международни фестивали в Брашов (ру-
мъния), във варна, търговище, плевен, 
велико търново, Смолян, Бургас. След 
броени дни търновските кукленици отно-
во пътуват зад граница със същото пред-
ставление. този път дестинацията е Баня 
лука - столицата на република Сръбска, 
а театралният форум е двайсет и второто 
издание на международния фестивал на 
детските театри.

накратко

Дейвид Балдачи гостува 
на предаването 
„Понеделник вечер” в БНР

Дейвид Балдачи, един от най-
утвърдените съвременни автори 
на трилъри, ще говори на 9 октом-
ври в 20 ч. пред Иван Русланов в 
предаването “Понеделник вечер” 
в програма “Хоризонт” на БНР, 
научи ДУМА от Нина Караманова, 
мениджър маркетинг и реклама на 
изд. “Обсидиан”. По време на интер-
вюто ще чуем повече за поредица-
та му с главен герой Еймъс Декър и 
предстоящата нова книга за човека 
с абсолютна памет - “Дълги сенки”, 
която очакваме на пазара от 26 ок-
томври под логото на изд. “Обсиди-
ан”. Ще поговорят и за “Финалът” 
- последната излязла книга с главен 
герой специален агент Атли Пайн. 
Авторът съобщава пред българска-
та публика вълнуващите новини за 
сериала по поредицата от Амазон, 
който ще излезе скоро. Друга ак-
туална тема, която ще засегнат, 
е тази за изкуствения интелект - 
Дейвид Балдачи е един от автори-
те, осъдили Open AI за нарушаване 
на авторското право. Балдачи ще 
коментира и дебютния си роман 
“Абсолютна власт”, както и как-
во е да работиш с Клинт Истууд, 
който е не само режисьор на екра-
низацията по книгата, а и актьор в 
главната роля.

Напусна ни художникът 
Живко Иванов

Снимка фейСбук

Бургас загуби Живко Иванов - без-
крайно талантлив художник, който 
остави трайна следа в историята на 
града. Геният, който цял живот изкар-
ваше прехраната си единствено и само 
с четката и платното, си отиде от 
този свят на 70-годишна възраст. Той 
издъхна само месец след юбилейната 
изложба, която събра културния елит 
на Бургас и в която бяха показани не-
говите най-големи шедьоври, съобщава 
“Флагман”. Дълго време се бореше със 
злокачествено заболяване. На 2 септем-
ври навърши 70 години и по повод този 
рожден ден бяха показани най-ценните 
му картини. Интелектуалният елит 
на Бургас се събра, за да се наслади на 
юбилейната изложба на класика Живко 
Иванов, роден на 2 септември 1953 г. 

ДУМА изказва искрени съболезнова-
ния на семейството и близките на име-
нития художник. Поклон!

Институтът за изследване на изкуствата към БАН 
отбеляза 75 години от основаването си

Снимка ТеаТър “ВеСел”

Ученици и 
студенти изнесоха 
музикално-танцов 
спектакъл

Снимки йоСиф аСТрукоВ

Акад. Юлиан Ревалски връчи почетен 
Златен плакет на проф. д-р Йоана Спасова-Дикова

Великотърновските 
кукленици 
представиха  
в мостар  
спектакъла 
„русалка”, 
с който честват 
25-годишния си 
юбилей

Театър „Весел” с приз
от фестивала „FLUM  23” 

‘
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отговори на кръстословицата 

от брой 193

- Ало...
- Да...

- Вие ли сте 
поръчали събуждане 

в 8.40 ч.?
- Да...

- Ами, хайде 
ставайте, че вече 
минава 11 часа... 

воДоравно:
Елипса. Гдиня. Ис. Алов /Александър/. Кру-

ша. ДКК. Илир. Драма. Тисе /Едуард/. Вреда. 
Павел. Ему. Рада. Магаре. Кнежа. Барок. Стре-
ме. Танер. Си. "Рале". Талон. От. Каси. Раков /
Николай/. Атов /Камен/. Фа. Кален. "Иде ли?". Пи. 
Катев /Калин/. "Стал". Цветар. Скатове. Вирман. 
Алула. Оер /Брис/. Евала. Арв. До. Отава. Дете. 
Биосфера. Серир. Нерв. Мароко. Реотан. Тали-
бан. Тен. Айова. Акула. Катоди. Сом. Сил.

отвЕсно:
Слалом. Трафици. Оберек. "Или". Украса. 

Вро. "Ирена". Спор. Нели /"Стас и Нели"/. Кемеро-
во. СВ. Време. Катар. "Тао". Да. Драже. "РАТАН". 
Офсайд. Креда. Талер. Ете. НОИ. Самота. Такев 
/Венцислав/. Авари. "Дума". Балон. Слава. Тас. 
Ниша. Манов /Емил/. Скула. Ма. На. Парен /Кали-
рои/. "Итала". Салам. "Тя!". Тагор /Рабиндранат/. 
"Адата". Дерик. Дивак. "Отело". Аеробус. Миксер. 
Стол. Вертикали. Скелети. Виме. "Веронал".
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

предимно слънчево предимно слънчево слънчево

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

21
oC 22

oC 21
oC 23

0C

променливо

В дългосрочен план ще 
имате възможности за 
изяви, с които ще постиг-
нете повече стабилност. 

Дори и да не свършите 
всичко, което предвижда-

те, не се притеснявайте. 
Няма да има проблеми.

Бъдете по-предпазливи, 
ако шофирате. Ако сте 
бдителни, всичко ще бъде 
наред за вас.

Направете краткосроч-

ната си програма и под-

редете задачите си по 
важност. 

Запазете добрия си 
тон и не влизайте из-

лишно в пререкания с 
околните. 

Всичко, което е продик-

тувано от творческата 
ви мисъл, има шанс да се 
реализира. 

Срещите ви с приятели 
ще ви обогатят и напра-

вят по-добри. В работа-

та нямате трудности.

Не се нагърбвайте с пре-

калено много задачи - 
това може да доведе до 
умора и грешки.

Не позволявайте на дре-

болии да развалят на-

строението ви. Всичко 
около вас е наред.

С интерес ще експеримен-
тирате, някои от вас демон-

стрират поведение, кое то 
ще наложат като стил. 

Чувствате се чудесно, 
щом до себе си имате съ-

мишленик и обичан човек. 
Запазете ведростта си.

Доброто ви финансово 
състояние за момента ви 
прави по-спокойни и уве-

рени за близкото бъдеще.

овеН

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан А. Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за 
култура с димитър стоя-
нович

12.00 по света и у нас
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории 
12.45 Телепазарен прозорец 
13.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/
14.00 Телепазарен прозорец 
14.15 вечните тайни - анимацио-

нен филм 
14.45 "пакостникът чорапчо" - 

анимационен филм 
15.00 "Анн с двойно "н" 2" - тв 

филм /10, посл. еп./
15.45 Телепазарен прозорец 
16.00 Бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
17.00 местни избори 2023: дис-

пути 
18.00 по света и у нас 
18.30 още от деня - коментарно 

предаване
19.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас
20.30 местни избори 2023
20.50 спортни новини 
21.00 история.bg 
22.00 "любов в окови" - тв филм 

/2 епизод/
23.00 по света и у нас
23.25 "под прикритие 3" - тв филм 

/11 епизод/ (16)
00.30 светът и ние /п/
01.00 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан А. Щерев /п/

02.35 Култура.БГ - предаване за 
култура с димитър стоя-
нович /п/

03.35 "Анн с двойно "н" 2" - тв 
филм /10, посл.еп./п/

04.20 Арена спорт /п/
05.10 по света и у нас /п от 20.00 ч./

06.00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу

13.30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов /п./

14.30 "скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "почукай на вратата ми" - 
сериал

17.00 bTV новините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.4

00.25 "Като на кино" - предаване 
за кино

00.35 "столичани в повече" - се-
риал, с.10, еп.4

01.40 "марлон" - сериал, с.1, еп.4
02.10 bTV новините /п./
02.50 "преди обед" - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 "светът на здравето" - 
здравно предаване с воде-
ща д-р неделя Щонова /п./

05.20 "лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 "Здравей, България" - су-

трешен блок

09.30 "на кафе" - предаване на 

NOVA

12.00 новините на NOVA

12.30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм

13.30 "остани с мен: Безкрай" 

(премиера) - сериал 

15.00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм

16.00 новините на NOVA

16.10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу

17.00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра

18.00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра

19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия

20.00 "игри на волята: България" 

(премиера) - риалити, се-

зон 5

23.00 новините на NOVA

23.30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 12

00.30 "престъпни намерения" - 

сериал, сезон 13

01.20 "пожарникарите от чикаго" 

- сериал, сезон 10

02.00 "дъщерята на посланика" - 

сериен филм

03.40 "Ти разкажи, черно море" - 

сериен филм

05.20 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу /п/

10.00 Refresh за здраве

11.00 EuroTV Shop

11.30 седмичник с владо Бере-

ану

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 пътуващо читалище

14.15 Училище за родители

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 не се страхувай!

21.00 Балотаж

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 да се срещнем с песен

00.30 вечните песни на България

01.30 EuroTV Shop

03.30 Училище за родители

04.30 пътуващо читалище

05.30 не се страхувай!

06.30 делници

православен календар

памет на св. апостол яков 
алфеев

св. апостол Яков бе син на Ал-
фей и брат на св. апостол и еван-
гелист матей, който отначало 
беше митар. Когато Господ иисус 
Христос, въплътил се от пречис-
тата дева мария заради нашето 
спасение, започна да проповяд-
ва на народа своето Божествено 
учение, Той избра в апостолско 
достойнство незлобиви и правди-
ви хора, за да ги изпрати да про-
повядват евангелието по целия 
свят. Тогава спасителят избра и 
св. Яков като достоен, и го поста-
ви в числото на своите апостоли. 
Така св. Яков стана един от 12-те 
апостоли - Христов служител и ве-
рен негов последовател.

Заедно с останалите учени-
ци на спасителя, в деня петде-
сетница и той прие благодатта 
на светия дух, слязъл във вид на 
огнени езици, и излезе да пропо-
вядва Христа сред народите и да 
наставлява в пътя на спасението 

заблудилите се. 
св. апостол Яков обиколи мно-

го страни и навсякъде благовесте-
ше евангелското учение за Цар-
ството Божие. с цялото си усърдие 
той се трудеше като добър работ-
ник на Божията нива и събираше 
класовете на спасените човешки 
души, “за да се радват заедно и 

сеячът, и жетварят”. Така той през 
целия си живот носеше кръста си 
и вървеше по стъпките на своя Бо-
жествен Учител и Господ. станал 
подражател на Христовите стра-
дания, той последва спасителя и в 
смъртта - беше прикован на кръст 
и предаде душата си на Бога.

Житие на преподобните ан-
дроник и атанасия

преподобните Андроник и Ата-
насия, съпруг и съпруга, живеели 
в Антиохия в петия век. Андроник 
и Атанасия имали постоянни гри-
жи за болни, странници, бедни. в 
същото време техните собствени 
деца - иван на 12 години и мария 
на 10 години, заболели тежко и 
починали.

Атанасия била неутешима, но 
в чудно видение й било открито, 
че милосърдният Бог се грижи за 
тях. двамата съпрузи решили да 
посветят остатъка от живота си в 
служба на Бога.

Андроник бил по професия 

златар. Той и съпругата му пове-
рили на свой сродник цялото си 
имане и го помолили да го употре-
би за полза на бедните.Тръгнали 
за Йерусалим, поклонили се на 
светите места и се запътили към 
Александрия. по пътя срещна-
ли подвижник даниил. по негово 
благословение решили да водят 
монашески живот.

Атанасия постъпила в жен-

ския манастир на остров Тавена в 
реката нил. Андроник се поселил 
в скита, където се подвизавал ста-
рец даниил. след 12 години Анд-
роник се отправил за ново стран-
стване с благочестива цел. по 
пътя в египет срещнал Атанасия, 
но не я познал. Тя била тръгнала 
за палестина, но пътувала преоб-
лечена в мъжки дрехи. Атанасия 
познала съпруга си, но не му се 
открила. двамата извършили това 
свое второ пътешествие по свети-
те места. след това отишли в ски-
та при старец даниил и решили да 
останат там, като живеят в обща 
килия, но в безмълвие. Тъй мина-
ли 12 години.

наближил краят на земния 
живот на преподобна Атанасия, 
известна като монах Атанасий. 
монах Андроник по това време 
бил вън от скита. след погребе-
нието станало ясно, че в килията 
с него живяла жена му Атанасия. 
обхванат от дълбока скръб по съ-
пругата си, Андроник живял след 
това само седем дни.

Църквата почита на 9 октомври св. ап. яков алфеев. преп. андроник и атанасия
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България: Аида Паникян - 218; 
Десислава Велева - 230; Юлия Кулинска - 224
икономика: мая калпачка-Йовановска - 
завеждащ отдел - 246; Евгени Гаврилов - 246
Свят: Таня Глухчева - 220
култура: вилиана Семерджиева - 
завеждащ отдел - 240 
оБЩЕСтво: Валентин Георгиев - 232
ЧЕтиво: Боян Бойчев - “Пегас” - 244; Георги Гълов - 
“Пардон”;  Художник: Анатолий Станкулов
Спорт: владимир николов - завеждащ отдел - 245; 
Марин Милашки - 245
ЕлЕктронно изданиЕ: Росица Ангелова

Първи зам. главен
редактор
нора Стоичкова
Зам. главен 
редактор 
ина михайлова
imihaylova@duma.bg
Отговорен секретар 
ивайло гиздов
igizdov@duma.bg

графиЧЕн дизаЙн: Валентин Аргиров, 
Евгения Крушева, Петя Рогачева, Спаска Венева
рЕклами и оБяви: Юлия Станкулова - 205; 
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg  
разпроСтранЕниЕ: румяна кирилова - 203; 
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XIII кръг
ЦСКА - Левски 1:1 0:1 роналдо (43) 

1:1 линдсет (49); Крумовград - Ботев 
Вр 1:0 милянович (24); Берое - Локо 
Сф 0:1 ентанкю (86); Славия - Арда 
1:0 тасев (45+1), ЧК: ст. иванов (А-78); 
Черно море - Локо Пд 2:2 1:0 димов 
(39) 1:2 лима (45+1 и 45+4) 2:2 Ж. Ата-
насов (90+5), ЧК: сегура (л-75), лима 
(л-80); Снощи: етър - Хебър; ЦскА 
1948 - Ботев пд; лудогорец - пирин.

XIII кръг
ЦСКА 1948-2 - Спортист 1:1 0:1 

Живков (45+1) 1:1 Антонов (72); Сеп-
тември - Марек 0:0; Добруджа - Дунав 
3:0 1:0 пр. Йорданов (33) 2:0 Шоколаров 
(49) 3:0 д. пиргов (63); Литекс - Бдин 
0:1 Белоти (83); Снощи: струмска сла-
ва - марица; Черноморец Бч - Беласица; 
спартак пл - Янтра; Днес, 17.30: монта-
на - спартак вн; лудогорец-2 - Черномо-
рец Бс - отложен.

рЕзултати

Снимка chernomorepfc.bg

Мартин Паскалев (вляво) пази 
топката от Георги Минчев  
от Локо Пд за 2:2 на Черно море с 
лидера в efbet Лига. “Смърфовете” 
събраха 30 т., като водят с точка 
пред “моряците”, а трети и с 25 т.  
и с мач по-малко е ЦСКА

глЕдаЙтЕ

ФутбоЛ
по Диема спорт
17.30 Монтана - Спартак Вн

по макс спорт 2
22.00 Виляреал б - Еспаньол

по макс спорт 1
тЕниС
7.30 “Мастърс” в Шанхай

по макс спорт 2
бАСКЕтбоЛ
19.00 берое - Черноморец

по евроспорт 1
СнуКър
9.30 и 14.30 “ухан оупън”

по евроспорт 2
КоЛоЕздЕнЕ
15.00 обиколка на турция (II етап)

  �
Владимир ниКоЛоВ

16 са арестувани около мача ЦскА 
- левски (1:1). сред тях има и непълно-
летни, което не е изненадващо. един от 
гамените е участвал в сбиване. после 
на входовете на стадиона са задържа-
ни други трима - непълнолетен, който 
е носил наркотици, а други двама са 
арестувани за притежаване на забране-
ни предмети.

след “вечното дерби” са окошарени 
други 12 гамени за хулигански действия 
и нанесени щети в автобус на градския 
транспорт.

на самия мач за кратко възникна 
напрежение между двете агитки. ситу-
ацията беше овладяна и не бе допуснато 
разрастване на конфликта.

Ултрасите обаче се замеряха с ра-
кети. един от феновете в сектор “А” 
пострада и беше хоспитализиран. впо-
следствие от сектор “Г” веднага се за-
действаха и започнаха ракетна атака 
срещу “в”. това доведе до паника осо-
бено сред “сините” фенове, решили да 
заведат децата си на стадиона. всичко 
беше проследено безучастно от поли-
цейските органи.

пред 30 000 души на ст. “васил лев-
ски” роналдо (43) изведе символичните 
гости, но вицешампионите изравниха 
малко след почивката чрез джонатан 
линдсет. Голям гаф направи вратарят 
пламен Андреев, който тръгна да пре-
сича топката, но 18-годишният талант 
не съобрази разстоянието и увисна. 
после “сините” имаха няколко възмож-

ности за второ попадение, но такова 
така и не падна.

“допуснахме глупав гол. това про-
мени ситуацията на терена. Започнахме 
добре, противопоставихме се на сило-
вия футбол на ЦскА. Бяхме готови, 
приемахме техните еднообразни през 
целия мач атаки. съперникът изритва-
ше топката към техните хора на върха 
на атаката, а и правеха едно и също цял 
мач. в началото на втората част има-
хме шанс да затвърдим попадението с 
ново. достойно се представихме, срещу 
този футбол, който практикува ЦскА. 
техният стил е малко неудобен за нас. 
имахме по-реални шансове да побе-
дим”, анализира треньорът на левски 

николай костов.
“разочаровани сме, защото бяхме в 

по-добра форма. искахме да спечелим 
заради нашите фенове. не видях красив 
футбол от нито един от отборите. все 
още е доста рано през сезона. няма ма-
гическа формула да бъдете мотивирани 
и спокойни по едно и също време.

те също имаха проблеми с нашите 
офанзивни играчи. това е футболът. не 
става дума за мотивация, когато има 
дерби. трябваше да покажем повече 
самочувствие, когато владеем топката. 
втората част беше по-добра за нас. Ще 
се възползваме от почивката по същия 
начин, както миналия път”, каза колега-
та му нестор ел маестро.

ръководството на лу-
догорец увърта от петък 
насам след масовите остав-
ки, които подадоха всички 
треньори и шефове. сътре-
сенията в разград се слу-
чиха, след като “орлите” 
допуснаха най-голямата 
си загуба - 1:7 от нордше-
ланд в лигата на конфе-

ренциите. впоследствие 
шампионите се извиниха 
на феновете за кошмар-
ния мач. снощи треньорът 
ивайло петев води тима 
срещу гостуващия пирин. 
паралелно се чака реше-
нието на собственика ки-
рил домусчиев. 

“резултатът от дания е 

абсолютно неприемлив за 
всички нас, заради което 
поднасяме нашите изви-
нения. подобен провал не 
отговаря на името и амби-
циите ни в европа. Загуба-
та е срамна и тя може да 
бъде компенсирана с до-
бро представяне.

любимият ни отбор 

няма право на повече 
грешки в шампионата. 
обещаваме, че ще върнем 
доверието с добра игра и 
победи. лудогорец никога 
не се предава. клубът е над 
всичко? Заедно ще постиг-
нем целите си”, написаха 
от разград в съобщение, 
адресирано до феновете.

Лудогорец увърта след оставките

16 в ареста около  
ЦСКА - Левски
„Вечното дерби” 
не излъчи победител

Снимка БТа

Голмайсторът на Левски роналдо стреля  
към вратата на ЦСКА в дербито, завършило 1:1



42

понеделник
9 октомври
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  �
Владимир НиколоВ

кениецът матю киплагат 
спечели 40-о издание на ма-
ратона на София при мъжете с 
рекорд на трасето от 2:12:12 ч. 
втори остана Алем нигусе (ет) 
с 2:14:31 ч., а призовата трой-
ка допълни Шакиб латраше 
(мар) с 2:15:43 ч. от българите 
най-добре на класическата дис-
танция от 42,195 км се предста-
ви ивайло вълев, който фини-

шира седми за 2:38:18 ч.
при жените победата бе 

също за кения. Беатрис торой-
тич финишира за 2:38:27 ч. от-
лично бяга маринела нинева, 
която завърши втора с личен 
рекорд - 2:41:02 ч. трета завър-
ши друга кенийка - Хелън ки-
мутай с време 2:49:07 ч.

над 6000 бегачи в отдел-
ните дистанции застанаха на 
старт за 40-ото юбилейно изда-
ние на маратона, заради който 
“вечното дерби” бе изтеглено 
за събота.

волейболните национали завър-
шиха достойно участието си на олим-
пийския квалификационен турнир за 
париж 2024 в Сиан, китай. възпита-
ниците на пламен константинов изво-
юваха трудна, но достойна победа над 
Белгия с 3:2 гейма (21, -23, -21, 22, 13) 
в последния си мач от Група С.

така “лъвовете” постигнаха четвър-

ти успех в Сиан, след по 3:0 над китай, 
нидерландия и мексико и загуби с по 
0:3 от европейския шампион полша, 
канада и Аржентина. С 11 т. нашите за-
вършиха пети в квалификацията.

пламен константинов отново пусна 
в стартовия състав 16-годишния разпре-
делител Симеон николов, заедно с по-
големия му брат Александър николов, 

както и Цветан Соколов, мартин Ата-
насов, Алекс Грозданов, илия петков и 
либерото мартин Божилов.

при 10:11 за белгийците Гибона 
протестира срещу съдийско решение 
и получи червен картон и наказателна 
точка. нашите изоставаха с 12:16, но 
успяха да надвият “червените дяволи” 
с 25:21. Белгийците обаче взеха след-
ващите 2 гейма на 23 и на 21, преди 
“лъвовете” да се върнат в мача с 25:22. 
в тайбрека те поведоха с 8:4 преди 
размяната на полетата, но допуснаха 
да бъдат застигнати - 8:8. две успешни 
атаки на Атанасов и блокаут на Соко-
лов принуди италианският селекцио-
нер на съперниците да вземе прекъс-
ване. Белгийците изравниха при 13:13, 
но “трикольорите” стигнаха до мачбол 
при 14:13, а успешен блок на николай 
пенчев спря атака на Фере регерс и 
така България триумфира.

Соколов наниза 27 т., Атанасов до-
бави 16, а Алекс Грозданов и Аспарух 
Аспарухов по 11. регерс завърши с 26 
т. за Белгия.

при чист успех на белгийците те 
печелеха и олимпийска виза като втори 
състав в турнира, но загубата им подне-
се квотата на канада, която разби мек-
сико с 3:0. другата виза взе полша.

За българите остава малък шанс при 
серия победи в лигата на нациите дого-
дина и сериозно изкачване в ранглиста-
та, да получим една от допълнителните 
квоти, които ще раздаде международ-
ната федерация (FIVB).

Григор димитров (№19 в света) по-
беди Александър вукич (Авл, №54) с 
6:4, 6:3 във II кръг на “мастърс 1000” 
турнира в Шанхай ($8,8 млн.). първата 
ракета на България не срещна труднос-
ти в първия си мач на турнира, който 
продължи 84 мин. двубоят бе отложен 
с един ден заради дъжд. Гришо, който 
е поставен под №18 в схемата, не даде 
нито една възможност за пробив на съ-
перника и постигна рутинен успех. Бъл-
гаринът проби подаването на вукич в 
третия гейм и спечели първия сет с 6:4. 
във втория хасковлията стартира с про-
бив в първия гейм и добави още един в 
деветия, като затвори мача с първия си 
мачбол. той заслужи $52 000 от наград-
ния фонд. в III кръг димитров очаква 
карен Хачанов (рус, №13), който из-
хвърли Бейбит Жукаев (каз, №302) със 
7:6 (1), 4:6, 6:2. досега Гришо има два 
мача с този руснак, като ги е спечелил. 
За последно двамата спориха във виена 
2020 г., когато Гришо бие с 2:0 сета.

владимир Зографски стана шампион в лят-
ната верига по ски-скокове. в последния кръг 
на голямата шанца в клингентал, Австрия, бъл-
гаринът завърши на 11-о място с 257,0 т. така 
самоковлията пренаписана историята, като ста-
на първият българин спечелил тази верига. в 
деветте старта той постигна три победи и две 
втори места.

през уикенда Зографски направи добро със-
тезание. той беше 13-и след първия кръг с опит 
от 131,0 м и 123,4 т., а във втория скок постигна 
133,0 м и получи 133,6 т. основният му съперник 
Грегор дешванден (Швейц) се класира седми с 
264,8 т., а пръв е мануел Фетнер (Ав) с 282,4 т.

Зографски събра 604 т. в крайното класиране, 
а дешванден остана с 582 т., пред рен никайдо 
(Яп) - 315. Българинът заслужи 24 500 швейцар-
ски франка от наградния фонд.

макс верстапен спечели третата си 
поредна титла във Формула 1. нидер-
ландецът завърши втори в спринтово-
то състезание в катар след дебютанта 
оскар пиастри (макларън). неговият 
единствен съперник и съотборник Сер-
хио перес обаче катастрофира и така 
преднината на пилота на ред Бул вече е 
непреодолима. верстапен събра 407 т. на 
върха, докато мексиканецът остана с 223 
т. трети е 7-кратният шампион люис Ха-
милтън (вбр) със 194 т. преди снощния 
старт на пистата “люсаил”, верстапен 
изцяло доминира през годината, пече-
лейки 13 от общо 16 състезания.  макс 
е петият пилот в историята на Формула 
1, който печели три поредни титли. той 
се присъедини към легендарните Хуан 
мануел Фанджо, михаел Шумахер, 
Себастиан Фетел и люис Хамилтън. 
“огромно удоволствие е да бъда част от 
тази група. Ще продължаваме да даваме 
всичко най-добро, на което сме способ-
ни. искаме да продължим напред, всич-
ко е чудесно”, заяви 26-годишният верс-
тапен. в предния кръг тимът му заслужи 
и титлата при конструкторите.

Кениец спечели 
Маратона на София

Снимка БТа

Над 6000 души се пуснаха на Маратона на София

България удари Белгия 
и прати Канада в Париж
Волейболистите завършиха с четвърта победа 
на олимпийската квалификация в китай

Снимка fivb.com

Цветан Соколов (вляво) забива майсторски за победата на България над Белгия

Снимка fis-ski.com

Владимир Зографски позира с купата по летен ски-скок

Гришо би 
австралиец 
на „Мастърс”-а 
в Шанхай

Верстапен  
с трета титла 
във Формула 1

Влади Зографски с Гран при купата по ски-скок


